
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: ســال ۱۴۰۱ حدود ۱۰۰ هزار 
فرصت شغلی برای معلولان ایجاد شد و در سال جاری نیز برای نخستین 
بار از طریق آزمون استخدامی ۴ هزار و ۳۰۰ نفر جذب می شوند.سید 
صولت مرتضوی، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در هشتمین نشست 

شورای مشارکت های مردمی با سازمان بهزیستی کشور که با حضور 
جمعی از مدیران نهادهای اجرایی، نمایندگان تشکل ها و خیرین کشور 
برگزار شد، اظهار کرد: در حوزه مسکن، اشتغال و معیشت خانواده های 

دارای معلول شاهد تحول ویژه است.

وزیرکار:۴هزارو۳۰۰نفرباآزموناستخدامیویژهمعلولانجذبمیشوند
رییس کمیته اصلاح ساختار بودجه مجلس:

لایحهبودجه۱۴۰۳بابرنامههفتم
تطابقندارد

رییس کمیته اصلاح ساختار بودجه مجلس گفت: ایرادات لایحه بودجه 
سال ۱۴۰۳ به گونه ای است که در مجلس قابل اصلاح نیست و بهتر است 

که به دولت بازگردد و اصلاح شود.
»محســن زنگنه« رییس کمیته اصلاح ســاختار بودجه مجلس شورای 
اســلامی در گفت وگــو با خبرنگار مهــر، در ارزیابی خود از لایحه بودجه 
سال ۱۴۰۳ اظهار کرد: درباره کاهش وابستگی به نفت و لزوم دلارزدایی 
از بودجه، دولت جدولی را در لایحه بودجه ســال ۱۴۰۳ ارائه کرده که 
مغایر با سیاســت های کلی اســت؛ در واقع دولت آن چیزی را که همیشه 
ما از گفتن آن ابا داشــتیم، به صورت رســمی در بودجه آورده و بودجه 
کشــور را ناپایدار کرده اســت.وی افزود: اولاً دولت میزان فروش نفت را 
یک میلیون و ۳۵۰ هزار بشــکه در روز در نظر گرفته و بنابراین بخشــی 
از بودجه ما، به میزان فروش نفت وابســته اســت. از طرف دیگر برای هر 
بشکه نفت قیمت ۶۵ دلار را در نظر گرفته که این هم ما را به قیمت نفت 

جهانی، وابسته می کند.
نماینده مردم تربت حیدریه در مجلس با اشاره به گزارش مرکز پژوهش های 
مجلس مبنی بر کاهش ۲۴ درصدی وابستگی بودجه به منابع نفتی، افزود: 
وابســتگی به نفت کم نشــده و از لحاظ عدد اســمی، سهم نفت در بودجه 
کاهش پیدا نکرده بلکه دوستان با اعداد بازی کرده اند و به جای نرخ مرکز 
مبادله یا نرخ ETS که قبلًا بوده، نرخ ۲۸ هزار و ۵۰۰ تومان را گذاشته اند.

زنگنه ادامه داد: میزان فروش نفت با قیمت دلاری در بودجه کاهش نیافته 
و فقط سهم ریالی کاهش پیدا کرده که به نظرم، بازی با اعداد است؛ ضمن 
اینکه سهم نفت در بودجه کم نشده بلکه چون سهم مالیات در بودجه ۵۰ 
درصد افزایش یافته، سهم مالیات نسبت به سهم نفت چشمگیرتر است.

رییس کمیته اصلاح ساختار بودجه مجلس گفت: نظر بنده آن است که 
مجلس، کلیات لایحه بودجه ســال ۱۴۰۳ را رد کند که در این صورت و 
بر اساس آیین نامه داخلی مجلس، دولت یک هفته فرصت دارد که اعداد 
و ارقــام بودجــه را اصلاح و تنظیم کرده و مجدداً به مجلس ارائه کند.وی 
افزود: لایحه بودجه سال ۱۴۰۳ هیچ تطابقی با برنامه هفتم توسعه ندارد 
و یکی از ایرادات ما به لایحه دولت همین است که با برنامه تطابق ندارد؛ 
ایــن در حالی اســت که ما با دولت تفاهــم کرده بودیم که لایحه بودجه 
ســال ۱۴۰۳ بر اســاس برنامه هفتم باشد اما بسیاری از بخش های لایحه 
ارسالی دولت، سنخیتی با برنامه هفتم توسعه ندارد.زنگنه با بیان اینکه 
فردا کلیات لایحه بودجه سال ۱۴۰۳ در صحن مجلس بررسی و رأی گیری 
می شود افزود: ایرادات لایحه بودجه سال ۱۴۰۳ به گونه ای است که در 
مجلس قابل اصلاح نیست و بهتر است که به دولت بازگردد و اصلاح شود.

 برگزاری همایش دوجانبه
 برای تسهیل روابط با حضور 

فعالان اقتصادی
وزیر نیرو گفت: در ۲ سال اخیر شاهد رشد روابط اقتصادی با 
همه کشورهای همسایه هستیم و این استراتژی مهم و راهبردی 

در سیاست خارجی محسوب می شود.
 علی اکبر محرابیان در نهمین اجلاس کمیســیون مشــترک 
همکاری اقتصادی ایران و قطر گفت: ماه های گذشــته برای 
برگزاری این کمیســیون تلاش شــده است.وی با بیان اینکه 
ایران توسعه همکاری همه جانبه با کشورهای همسایه را در 
دســتور کار خود قرار داده اســت، افزود: در ۲ سال اخیر شاهد 
رشد روابط اقتصادی با همه کشورهای همسایه هستیم و این 
اســتراتژی مهم و راهبردی در سیاســت خارجی ما محسوب 
می شود.وزیر نیرو خاطر نشان کرد: روابط سیاسی دو کشور در 
بهترین شرایط ممکن است و خواست رؤسای دو کشور حکم 
می کند روابط اقتصادی نیز به حداکثر افزایش یافته و شاهد 
رشــد باشیم، بنابراین مسئولیت نهمین اجلاس همکاری در 
این راستا نقش اساسی دارد.محرابیان ضمن ابراز قدردانی از 
مسئولین ایرانی و قطری کمیته مشترک تجارت، زیرساخت، 
فرهنگی-اجتماعــی و انرژی توضیــح داد: در کمیته تجارت 
تصمیمات خوبی برای توسعه همکاری اتخاذ شد و مسئولیت 
آن نیز برعهده اتاق بازرگانی ایران و قطر اســت.به گفته وزیر 
نیــرو طی جلســات امروز طرفین توافــق کردند اتاق ها نقش 
اصلــی در توســعه روابط تجاری را برعهــده گیرند.محرابیان 
خاطرنشــان کرد: توافق کردیم یک همایش بزرگ در زمینه 
معرفی ظرفیت های اقتصادی و تسهیل روابط با حضور فعالان 
اقتصادی دو کشور برگزار شود تا طرفین با همدیگر آشنا شوند 
و دولت ها نیز نقش حمایت و پشــتیبانی را به عهده داشــته 
اســت.وی ادامه داد: با توجه به اینکه مهم ترین ظرفیت ایران 
و قطر تولید و صادرات انرژی اســت، در زمینه توســعه روابط 
در این حوزه نیز توافقات خوبی حاصل شــد که از جمله آن 
اتصال الکتریکی شبکه برق دو کشور و نیز توسعه انرژی های 
تجدیدپذیر و فناوری های این حوزه است.محرابیان پیرامون 
توافقات حاصل شده در حوزه زیرساخت تصریح کرد: در این 
بخــش نیــز ۱۴ محور مهم مورد توافق قرار گرفت که از جمله 
آن توسعه روابط در بخش ICT، خدمات بندری، حمل و نقل 
دریایی و اتصال بازار اقتصادی دو کشور به یکدیگر است.وی در 
مورد توافقات صورت پذیرفته در کمیته فرهنگی اجتماعی نیز 
بیان کرد: در کمیته فرهنگی اجتماعی نیز ۷ محور ترسیم شد 
که از جمله آن ها همکاری در زمینه گردشگری و صنایع دستی 
است که سوابق و ظرفیت های خوبی در این دو حوزه میان دو 
کشور وجود دارد.وزیر نیرو افزود: همکاری در زمینه دانشگاهی 
و تبادل اســتاد و دانشــجو و توسعه روابط در حوزه گردشگری 
ســلامت و خدمات پزشــکی، ورزش و امور جوانان نیز از دیگر 

موضوعاتی بود که پیرامون آن ها توافقات خوبی حاصل شد.

    خبر آخر    خبر ویژه

خاندوزیتاکیدکرد:

 درآمدهای پایدار برای دولت
 با جلوگیری از فرارهای مالیاتی
وزیــر امــور اقتصــادی و دارایــی بــا بیــان اینکــه بودجــه بایــد ناشــی از درآمدهــای پایــدار 
ــد و  ــان جدی ــش مؤدی ــادی و افزای ــات اقتص ــفافیت اطلاع ــه ش ــه  ب ــا توج ــت: ب ــد، گف باش
جلوگیــری از فرارهــای مالیاتــی تــلاش داریــم درآمدهــای پایــداری در بودجــه داشــته باشــیم.
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رئیسجمهور:

مهم، اجرای عدالت اقتصادی 
است چه ارسطویی و چه علوی

سید ابراهیم رئیسی   در مراسم افتتاح همایش اقتصاد ایران اظهار کرد: آن چه اهمیت دارد این است که عدالت اقتصادی چه تعریف قدیمی ارسطویی چه تعریفی که 
امام علی)ع( دارد را اجرا کنیم. همه باید برای عدالت در توزیع ثروت و عدالت اقتصادی تلاش کنیم. رهبری فرمودند توســعه ضرورتی اجتناب ناپذیر اســت اما باید با 
عدالت همراه باشــد. برخی جوامع توســعه یافته هســتند اما از عدالت در آن جا خبری نیســت.  ما توســعه همراه با عدالت می خواهیم. معیاری مثل آمایش سرزمینی در 

نظر بگیریم و عدالت را براساس این معیار اجرا کنیم. آمایش سرزمینی یکی از معیارهای اجرای عدالت اقتصادی است.

 افزايش افزايش۳۰۳۰ درصدی درصدی
 حقوق ، حقوق ،تــورمتــورم را را
تشديد می کندتشديد می کند

 صفحه 2 را بخوانید

    گزارش

وزیرصمت:مشکلیدر
تامینارزخودرونیست

رشــد نقدینگی در یک ســال اخیر از ۳۴.۳ درصد به ۲۶.۴ 
درصد کاهش یافته است. توقف استقراض دولت از بانک 
مرکزی، کنترل اضافه برداشــت بانک هــا، اجرای قانون 
حساب واحد خزانه و تمرکز بر منابع نقدی بخش دولتی 
نــزد بانــک مرکزی از برنامه های دولت در دو ســال اخیر 
برای کاهش نقدینگی و پایه پولی محسوب می شود.رشد 
نقدینگــی به عنــوان متغیری تاثیرگذار بر نرخ تورم روند 
کاهشــی به خود گرفته اســت. نقدینگی در واقع به پول 
و شــبه پول موجود در کشــور گفته می شود که رشد آن 
از عوامل تاثیرگذار بر نرخ تورم محســوب می شــود. اگر ما 
به  ازای رشــد نقدینگی، تولید کالاها افزایش نیابد اثرات 

افزایش نقدینگی بر تورم تشدید می شود. 

رئیس سازمان خصوصی سازی خبر داد:

شناسایی ۱۳۰ هزار میلیارد تومان 
املاک مازاد دولتی

2     

5     

     ویترین

+     بورس

شاخص کل بازار سرمایه 
اندکی افزایش یافت

2     

2     

رئیس سازمان برنامه و بودجه:رئیس سازمان برنامه و بودجه:

۳     

معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور خبر داد:

 کمتر از یک میلیون تولد 
در سال داریم

پیرو دو نوبت  آگهی  مرحله  اول مناقصه  اجراي خط  جمع  کننده آب هاي سطحی  خیابانهاي ١٥ خرداد غربی  و شرقی ، 
میدان امام و فرعی  هاي سطح  شهر شادگان که  در مورخ ١٤٠٢/٠٩/٠٤ و ١٤٠٢/٠٩/١١ در روزنامه  پیام زمان و آنزان 

مستقل  خوزستان منتشر گردیده ، اعلام می  دارد اسناد مناقصه  به  شرح ذیل  در بستر سامانه  ستاد اصلاح می  گردد.
١- با توجه  به  اینکه  احجام و مقادیر برآورد اولیه  پروژه اجراي خط  جمع  کننده آب هاي سطحی  خیابانهاي ١٥ خرداد غربی  
و شرقی ، میدان امام و فرعی  هاي سطح  شهر شادگان تغییر گردید لذا برآورد اولیه  پروژه فوق الذکر با همان مبلغ  قبلی  

)٦٤/١٨٥/٧٨٣/٢١٨ ریال( اصلاح می  گردد.
٢- مهلت  بارگزاري اسناد در سامانه  ستاد به  مدت ٣ روز تمدید می  یابد.

آگهیاصلاحیهمناقصه

مرتضیزاهدي-شهردارشادگان

مرتضیزاهدي-شهردارشادگان

آگهیمناقصهعمومییکمرحلهايآگهیمناقصهعمومییکمرحلهاي
به  استناد مجوز شوراي محترم اسلامی  شهر شادگان، شهرداري 
شادگان در نظر دارد پروژه واگذاري نیروهاي انتظامات جهت  ساماندهی  بازار شهر 
شادگان را از طریق  برگزاري مناقصه  عمومی  یک  مرحله  اي در بستر سامانه  تدارکات 
الکترونیکی  دولت  )ستاد( به  پیمانکاران واجد شرایط  واگذار نماید. کلیه  مراحل  برگزاري 
 مناقصه  از دریافت  اسناد مناقصه  تا ارائه  پیشنهاد، بازگشایی  قیمت  هاي پیشنهادي و ...
 www.setadiran.ir )از طریق  درگاه سامانه  تدارکات الکترونیکی  دولت  )ستاد
انجام خواهد شد و لازم است  شرکت  کنندگان در مناقصه  در صورت عدم عضویت  
قبلی  مراحل  ثبت  نام در سایت  مذکور و دریافت  گواهی  امضاي الکترونیکی  )توکن ( 

را جهت  شرکت  در مناقصه  محقق  سازند.
شرایط  مناقصه:

  ١- مبلغ  پروژه )برآورد اولیه ( : ١٩/٦٧٤/٥٦١/٤٠٨ ریال
٢- شماره فراخوان و تاریخ  انتشار آگهی  مناقصه  در سامانه  : ٢٠٠٢٠٩٥٣٠٠٠٠٠٠٤٦ 

روز سه  شنبه  مورخ ١٤٠٢/٠٩/٢١
 ٣- نام و نشانی  برگزارکننده مناقصه : شهرداري شادگان به  آدرس استان خوزستان 

شهر شادگان بلوار فتح  المبین 
٤- هزینه  خرید اسناد مناقصه : مبلغ  ١/٥٠٠/٠٠٠ ریال می  باشد که  از درگاه بانکی  

موجود در سامانه  ستاد)حساب ٠١٠٥٤١٩٢٥٢٠٠٠بانک  ملی ( انجام می  گیرد.
٥- مهلت  زمان دریافت  اسـناد مناقصـه  از سـامانه  : از روز سـه  شـنبه  مـورخ 

١٤٠٢/٠٩/٢١ تـا سـاعت  ١٩ روز پنجشـنبه  مـورخ ١٤٠٢/٠٩/٣٠
٦- آخرین  مهلت  ارائه  قیمت  پیشنهادي - بارگذاري در سامانه  : ساعت  ١٩ روز سه  

شنبه  مورخ ١٤٠٢/١٠/١٢ 
۷- تاریخ  گشایش  پیشنهادها: روز چهارشنبه  مورخ ١٤٠٢/١٠/١٣ ساعت  ١٠ در 

محل  دفتر شهردار شادگان
٨- مبلغ  و نوع تضمین  فرایند ارجاع کار: مبلغ  ٩٨٣/٧٢٨/٠٧٠ ریال که  به  دو 
صورت ضمانتنامه  بانکی  ، فیش  واریزي به  شماره حساب سپرده شهرداري شادگان 

٠١٠٥٤١٩٢٣٢٠٠١ می  باشد.
٩- آدرس و زمان تحویل  اصل  تضمین  شرکت  در فرایند ارجاع کار: اصل  تضمین  
شرکت  در فرایند ارجاع کار)پاکت  الف ( علاوه بر بارگذاري در سامانه  ستاد، می  
بایستی  بصورت فیزیکی  و در پاکت  دربسته  و ممهور ، حداکثر تا پایان وقت  اداري 
روز سه  شنبه  مورخ ١٠/١٢ /١٤٠٢ به  دبیرخانه  کمیسیون معاملات)امورقراردادها( 
شهرداري شادگان در آدرس فوق الذکر تحویل  و رسید دریافت  شود و پس  از این  

تاریخ  )علی  رغم  بارگذاري در سامانه  ستاد( پاکت  الف  مردود خواهد شد.
١٠- هزینه  انتشار آگهی  بر عهده برنده مناقصه  می  باشد.

١١- مدت اعتبار پیشنهاد قیمت  شرکت  کنندگان ٣ ماه از تاریخ  آخرین  مهلت  ارائه  
پیشنهاد ها می  باشد.

 ١٢- سایر شرایط  مناقصه  در اسناد قید گردیده است .
١٣-ضمناً جهت  کسب  اطلاعات بیشتر می  توانید ضمن  تماس با شماره تلفن  
٠٦١٥٣٧٢١٤٥٥ شهرداري شادگان و همچنین  پشتیبانی  سامانه  ستاد به  شماره 

١٤٥٦ تماس حاصل  فرمایید.
تاریخ  انتشار نوبت  اول : ١٤٠٢/٠٩/٢١ تاریخ انتشار نوبت  دوم : ١٤٠٢/٠٩/٢٨

نوبت اول

 اجراي خط  جمع  کننده آب هاي سطحی  خیابانهاي ١٥ خرداد غربی  و شرقی 
میدان امام و فرعی  هاي سطح  شهر شادگان
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    دریچه

خاندوزی تاکید کرد:
درآمدهایپایداربرایدولت
باجلوگیریازفرارهایمالیاتی

وزیر امور اقتصادی و دارایی با بیان اینکه بودجه باید ناشی از درآمدهای 
پایدار باشد، گفت: با توجه  به شفافیت اطلاعات اقتصادی و افزایش 
مؤدیان جدید و جلوگیری از فرارهای مالیاتی تلاش داریم درآمدهای 

پایداری در بودجه داشته باشیم.
 لایحه بودجه سال ۱۴۰۳ در حالی از سوی دولت به مجلس شورای 
اسلامی تقدیم شد که در آن سهم درآمدهای مالیاتی تقریبا دو برابر 
ســهم درآمدهای حاصل از فروش نفت و گاز از ســوی دولت در نظر 
گرفته شده بود. داوود منظور - رئیس سازمان برنامه و بودجه- درباره 
درآمدهای نفتی بودجه گفته بود: در بودجه یک کسری پنهان داریم 
و یک کسری آشکار، در لایحه بودجه ۱۴۰۳ سعی کردیم به هیچ وجه 
کسری پنهان در اعداد نداشته باشیم و اعداد بر اساس مولفه های واقعی 
برآورد شــوند. در درآمد صادرات نفت که میزان صادرات، نرخ ارز و 
میزان قیمت نفت در آن بیان شده، قیمت نفت ۷۱ دلار پیش بینی 
شــده اســت و این عدد، قابل دفاع در بازار جهانی انرژی است. میزان 
صادرات نیز عددی اســت که وزارت نفت تعهد کرده می تواند صادر 
کند و شــبکه صادرات آن نیز فراهم اســت. منظور همچنین با تاکید 
بر اینکه دولت به هیچ وجه دنبال ســختگیری مالیاتی و فشــار جدید 
مالیاتی به مردم، کسبه و حقوق بگیران نیست، گفته بود: یکی از منابع 
ما در اخذ مالیات، گسترش تور مالیاتی برای فراریان مالیاتی است که 

این آرزوی کشور است تا عدالت مالیاتی محقق شود.
امیدواریبرایشناسایی۸میلیونمؤدیمالیاتی 

خانــدوزی بــا بیان اینکه امیدواریم بیش از ۸ میلیون مؤدی مالیاتی 
در ســال جدید داشــته باشیم، گفت: امیدواریم بدون فشار بیشتر بر 
کارمندان و کارگران و اقشار ضعیف جامعه بتوانیم در زمینه درآمدهای 
پایدار و مقاوم شدن اقتصاد ایران گام موثری برداریم.وی درباره انتقاد 
نمایندگان به لایحه بودجه سال ۱۴۰۳، گفت: ما به شکل بسیار جدی 
معتقدیم که لایحه بودجه ســال ۱۴۰۳ در مقایســه با لایحه بودجه 
سال ۱۴۰۲ واقع گرایانه تر است و اتفاقا درآمدهای نفتی در این لایحه 

واقعی تر دیده شده است.

رئیس هیأت مدیره انجمن حبوبات اعلام کرد:
صادرات۶۰هزارتننخودرسمیازایران

بهکشورهایهمسایه
رئیس هیأت مدیره انجمن حبوبات ایران ضمن تأکید بر برتری ســهم 
صادرات نخود رسمی نسبت به واردات آن گفت: طی هشت ماه ابتدایی 
امسال، حدود ۶۰ هزار تن نخود رسمی صادر و ۲۰ هزار تن وارد کشور 

شده است.
 داود لپه چی به قدمت ۱۵۰ ساله فرآوری نخود سیاه و تبدیل آن به لپه 
در ایران اشاره کرد و افزود: تبدیل نخود سیاه به لپه از کارگاه های خانگی 
آغــاز شــده و درحال حاضر حــدود ۹۵ درصد فرآوری آن در آذربایجان 

شرقی و شهرستان آذرشهر انجام می شود.
وی با بیان اینکه لپه از نخود سیاه تولید می شود، عنوان کرد: نخود سیاه، 
نخودی به رنگ قهوه ای تیره است که طی فرآوری به لپه تبدیل می شود. 
حدود ۶۰ درصد نخود سیاه از طریق واردات و ۴۰ درصد از طریق کشت 
داخل به دســت می آید. نخود ســیاه از کشــورهایی نظیر هند، اتیوپی و 

استرالیا وارد می شود و در کارخانجات آذرشهر تبدیل به لپه می شود.
به گفته رئیس انجمن حبوبات ایران بالغ بر ۱۵۰ کارخانه در شهرستان 
آذرشهر وجود دارد که فرآوری لپه را انجام می دهند.لپه چی درباره اعتراض 
نمایندگان مجلس مبنی بر واردات  ۶۰ درصدی نخود سیاه و همچنین 
گفته نمایندگان مبنی بر توان صد درصدی کشت نخود رسمی و نخود 
سیاه در کشور، بیان کرد: اشتباهی که متأسفانه به وجود می آید بین نخود 
سیاه و نخود رسمی )نخود آبگوشتی( است. ایران تولید کننده نخود سفید 
یا رسمی است و همیشه تولید نخود رسمی مضاعف بر صادرات صورت 
می گیرد. از ابتدای امســال تاکنون، حدود  ۶۰ هزار تن نخود رســمی از 

ایران به کشورهای همسایه صادر شده است.
وی در ادامه اضافه کرد: موضوعی هم که نمایندگان غرب کشور در مجلس 
نسبت به آن اعتراض داشته اند، واردات نخود رسمی است. کارخانجات 
آذرشــهر و واردکنندگان تنها نخودی را وارد می کنند که تبدیل به لپه 
می شود. با توجه به کمبود آب، کشور با کمبود نخود سیاه یا همان لپه 
مواجه اســت. رئیس هیأت مدیره انجمن حبوبات ایران با بیان اینکه در 
بهترین شــرایط آبی کشــور، ما توان تولید ۴۰ درصد از سهم نخود سیاه 
بازار را در کشور داریم، گفت: کشت این نخود دیمی است و بیشتر از ۴۰ 
درصد هم امکان کشــت آن نیســت. ضمن اینکه در حال حاضر کمبود 
نخود سیاه را هم در بازار داریم.لپه چی درباره گفته دبیر ستاد تنظیم بازار 
مبنی بر خروج ارز از کشور بابت واردات انواع کالای حبوبات، توضیح داد: 
توانمندی کشت نخود سیاه در کشور وجود دارد، اما باید به خشکسالی های 
پیاپی در ایران نیز توجه کرد. خشکســالی های چندســال گذشته سبب 

شده تا توانمندی کشت نخود سیاه در کشور کاهش یابد.

وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه آیین نامه 
واردات خودروهای کارکرده در دولت تصویب شده 
و هیئــت دولــت هم بایــد آن را ابلاغ کند، گفت: 
در حوزه واردات خودرو برنامه ریزی انجام شده و 
نگرانی از اینکه هیچ بخشی از اقتصاد دچار آسیب 

شود، وجود ندارد.
عباس علی آبادی در حاشــیه مراسم پنجاهمین 
ســالگرد تاسیس صندوق ضمانت صادرات ایران 
در جمع خبرنگاران، اظهار کرد: با توجه به حجم 
و ظرفیــت اقتصاد کشــور، باید ظرفیت صندوق 
ضمانت صادرات چند برابر شود. در گام اول سرمایه 
صنــدوق بایــد بیش از دو میلیارد دلار و در آینده 

بیش از این رقم باشد.
وی با بیان اینکه یکی از اهداف صنعت، استفاده از 
روش های متداول و غیر متداول برای تامین امنیت 
تجارت است، در پاسخ به سوالی درباره اختلال در 
سامانه جامع تجارت، گفت: این جنس مشکلات 
فنی مرتب پیش می اید و حل می شود. این مقام 
مســئول در پاسخ به ســوال ایسنا درباره واردات 
خودروهای دســت دوم گفت: آیین نامه واردات 
خودروهای دســت دوم در دولت مصوب شــده و 
هیئت دولت هم باید آن را ابلاغ کند و ابلاغ کننده 

وزارت صمت نیست.
علی آبادی در پاســخ به ســوال دیگر ایسنا درباره 
چالش های تامین ارز واردات خودرو نیز گفت: ارز 
در تجارت و فعالیت اقتصادی ابزاری است که بین 
ساختارهای اقتصادی مختلف کارکرد دارد و روی 
همه چیز هم اثر دارد. در موضوع تامین ارز نگرانی 
دولت این اســت که یک اقدام نسنجیده، اقتصاد 

کشور دچار تاثیر و معیشت مردم با تغییر نرخ ارز 
دچار خطر شــود. بنابراین دولت با احتیاط عمل 
می کنــد. اما به گفته وی در حوزه واردات خودرو 
برنامه ریــزی انجام شــده و نگرانی از اینکه هیچ 
بخشــی از اقتصاد دچار آسیب شود وجود ندارد. 
همچنیــن ارز همه مــواردی که در مورد خودرو 

برقی اعلام شده، تامین شده است.
وزیر صمت با بیان اینکه واردات در حوزه خودرو 
برای رفع ناترازی انجام می شود، تصریح کرد: ابعاد 
ناترازی در حوزه خودرو با ســایر کالاها متفاوت 
اســت. در برخی کالاها مانند گندم، داشــتن یک 
کیفیت قابل قبول کافی است. اما در مورد خودرو 
تنــوع رنگ، مدل، تکنولــوژی و غیره وجود دارد 
کــه همه می تواننــد ناترزی ایجاد کنند. تا زمانی 
که ناترازی در این حوزه ها وجود داشــته باشــد، 
واردات را مناسب می دانیم و برای رفع ناترازی ها 

برنامه ریزی می کنیم. همچنین سعی می کنیم با 
وضع تعرفه، رقابت سودمند و مناسبی که به نفع 

ظرفیت ملی باشد ایجاد کنیم.
هدفگذاریافزایش۱۰برابری 

سرمایهصندوقضمانتصادرات
وزیر صمت با بیان اینکه در حال برنامه ریزی برای 
اتصال شــرکت های دانش بنیان به شرکت های 
بزرگ هســتیم، گفت که ســرمایه فعلی صندوق 
ضمانت صادرات کافی نیست و هدف گذاری شده 
این ســرمایه با افزایش ۱۰ برابری به دو میلیارد 

دلار برسد.
وی بــا تاکیــد بر اینکه بازار جذاب تولید به دنبال 
دارد، اظهار کرد: نظارت و رقابت کنترل گر است که 
با از میان برداشتن انحصارات بازار در رقابت کامل 
قرار می گیرد و شرایط قابل توجه می شود. تولید، 
دانش بنیان و صادرات محور سه شعاری است که 

در دستور کار قرار دارد. تجارت و صنعت در کنار 
یکدیگر فضایی برای رونق اقتصادی به وجود می 
آورند که با توجه به تحولات کنونی نیاز توســعه 
تجارت کشور است. علی آبادی با بیان اینکه از دیگر 
نکات مهم در توسعه صادرات اتصال شرکت های 
بزرگ و کوچک به یکدیگر اســت، گفت: اکنون با 
برگزاری رویدادهای ماهانه، شرکت های صنعتی 
کوچک را به شــرکت های بزرگ پیوند می دهیم 
و به زودی نیز رقم قابل توجهی قرارداد برای حل 

مسائل روز کشور امضا خواهد شد.
به گفته این مقام مســئول در دهه های گذشــته، 
ســرانجام فعالیت های ســرمایه های انسانی در 
دانشگاه های کشور با توانمندی های بسیار، خلق 
محصــول بــرای ایران نبود، اما بــا پیگیری های 
انجام شــده همکاری هایی طراحی شــده تا سود 
ســرمایه های انســانی به نفع کشــور باشد که با 
پیوســتن این افراد به شــرکت های بزرگ ممکن 
می شود. علی آبادی با بیان اینکه صندوق ضمانت 
وسیله ای برای تامین امنیت تجارت است، تصریح 
کرد: پیش از این امنیت به معنای حفاظت فیزیکی 
بود و صندوق ضمانت صادرات می تواند با مشارکت 

امنیت مالی ایجاد کند.
وی همچنیــن با بیــان اینکه برقــراری ارتباط 
با کشــورهای هدف از ســوی صنــدوق ضمانت 
صادرات راهی برای توســعه تجارت است، گفت: 
با فراهم کردن شرایط در زمینه کاهش تعرفه ها، 
پیدا کردن مســیرهای برخلاف محدودیت های 
تجــاری و اســتفاده از مزایــای صندوق ضمانت 

صادرات می توان توسعه تجارت را رقم زد.

وزیرصنعت،معدنوتجارت:

مشکلی در تامین ارز خودرو نیست
    خبر

سامانه عرضه یکپارچه خودروهای داخلی برای متقاضیان جدید باز شد

 سامانه تخصیص عرضه خودرو های داخلی از دوشنبه تا چهارشنبه برای متقاضیان جدید در 
انتخاب هفت خودرو از محل خودروهای مازاد باز شد.

این ســامانه در راســتای عرضه محصولات جدید، ظرفیت های خالی ناشی از انصراف متقاضیان و 
افزایش تولید، و اجرای تصمیمات کارگروه خودروی شورای رقابت و با هدف تسهیل شرایط برای 
کلیه متقاضیان خودرو، ظرفیت های قابل ارائه توســط خودروســازان را عرضه کرد. در این دوره 
شــرکت کنندگان می توانند در طرح عادی، طرح خودروهای فرســوده، طرح حمایت از خانواده 
و جوانــی جمعیت )فقط مختص مادرانی که 
حائز شرایط قانون حمایت از خانواده وجوانی 
جمعیت که مورد تائید ســازمان ثبت احوال 
کشور است( ثبت نام کنند همچنین مسئولیت 
اشتباه در انتخاب طرح به عهده متقاضی است. 
لازم بــه ذکر اســت تخصیص خــودرو برای 
متقاضیــان محترم طرح حمایت از خانواده و 
جوانی جمعیت بر طبق ماده ۱۲ قانون حمایت 

از خانواده و جوانی جمعیت است.

معرفی بسته های سرمایه گذاری مناطق آزاد ایران به هندی ها

جلب و جذب ســرمایه گذاری خارجی به ویژه از کشــورهای هدف مناطق آزاد ایران از جمله 
هندوســتان یکی از اصلی ترین محورهای ســفر دبیر شورای عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی 

ایران به این کشور است.
 در اولین روز سفر حجت عبدالملکی به هند  دیدار با سفیر ایران در این کشور در برنامه قرار 
گرفته بود.  ســفیر جمهوری اســلامی ایران در هند در این دیدار ضمن اســتقبال از برنامه های 
دنبال شده از سوی دبیرخانه شورای عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی برای جذب سرمایه های 
جدیــد خارجی به ویژه معرفی فرصت های 
جدید به ســرمایه گذاران هندی؛ تاکید کرد 
که در این راه دســتگاه دیپلماسی مشارکت 
خواهد کرد و برای تبیین برنامه های مناطق 
آزاد تلاش می کند.  در این دیدار حجت الله 
عبدالملکی هم اعلام کرد در این ســفر هزار 
بســته سرمایه گذاری به ارزش ۲۰ میلیارد 
یورو برای ارائه به ســرمایه گذاران داخلی و 

خارجی آماده شده است.

رئیس ســازمان خصوصی ســازی با 
بیــان این که مجموع فــروش اموال 
غیردولتــی از ســال ۱۳۹۸ تــا پایان 
ســال گذشته ۴.۹ هزار میلیارد تومان 
و امســال حدود ۴۰۰۰ میلیارد تومان 
در راســتای سیاست مولدسازی بوده 
اســت، گفت: ارزش املاک مازاد شناســایی شــده دولتی حدود ۱۳۰ 

هزار میلیارد تومان برآورد می شود.
مالک رحمتی در نهمین جلســه شــورای اطلاع رســانی وزارت امور 
اقتصادی و دارایی با اشــاره به اولویت ســازمان خصوصی سازی اظهار 
کرد: اولیت اول ما واگذاری اموال و بنگاه های دولتی در بازار ســرمایه 
است.رئیس کل سازمان خصوصی سازی با تاکید به این که مردمی سازی 
اقتصاد به معنای گره زدن معیشت مردم به تولید و سودآوری بنگاه ها 
اســت، گفت: اگر شــرایطی ایجاد شود که سهامداری جایگزین خرید 
طلا، مســکن و... شــود، به اقتصاد کشــور، کنترل تورم و بهبود تامین 
مالی و سودآوری بنگاه ها کمک کرده ایم. وی در رابطه با فروش اموال 
غیردولتی گفت: مجموع فروش اموال غیردولتی از سال ۱۳۹۸ تا پایان 
ســال ۱۴۰۱ برابر با ۴.۹ هزار میلیارد تومان و در ســال ۱۴۰۲ حدود 
۴۰۰۰ میلیارد تومان همت در راستای سیاست مولدسازی بوده است.

رئیــس امور آمایش ســرزمین و توســعه 
منطقه ای ســازمان برنامه و بودجه ضمن 
تاکید بر اینکه موتور توســعه کشور بخش 
صنعت اســت، نه گردشگری و کشاورزی، 
گفت: در واقع در آمایش سرزمین به دنبال 
این هســتیم که نقاط تمرکز جمعیت را به 
نحوی مدیریت کنیم که فرصت های جدید رشد را برای اقتصاد کشور فراهم 
کنیم.سید جعفر حسینی در همایش اقتصاد ایران، اصلاح ساختارها، رفع 
ناترازی هــا و نقش آفرینــی نویــن در عرصه بین الملل که   با حضور رئیس 
جمهور در اجلاس ســران افتتاح شــد، اظهار کرد: جایی که تمرکز وجود 
دارد، بازار وجود دارد و امکان توســعه  نیز فراهم اســت. وی افزود: ســال ها 
روند بودجه ریزی کشور محل توزیع منابع بوده و نگاه این بوده که اگر منابع 
را به روســتاها ببریم مهاجرت معکوس اتفاق می افتد و مردم از شــهرها به 
روستاها مهاجرت می کنند. اما روند مهاجرت بین الملل نشان می دهد که 
چنین چیزی در جهان تجربه نشده است. به گفته جعفری، مسئله اقتصاد 
ایران این است که این نقاط تمرکز به نحوی رقم خورده که طی ۵۰ - ۶۰ 
سال اخیر وضع مساعدی را برای اقتصاد کشور ایجاد نکرده اند. در واقع در 
آمایش سرزمین به دنبال این هستیم که نقاط تمرکز جمعیت را به نحوی 
مدیریت کنیم که فرصت های جدید رشد را برای اقتصاد کشور فراهم کنیم.

رئیس سازمان برنامه و بودجه با بیان اینکه ظرفیت پرداخت ۳۰ درصد افزایش 
حقوق به شاغلان وجود ندارد، گفت: با افزایش هزینه قطعی حقوق، درآمد اتفاق 
نمی افتد و بودجه دولت ناترازتر شده و به بانک مرکزی و بانک ها متوسل می شود. 

اضافه برداشت اتفاق می افتد، پایه پولی بالا می رود و تورم تشدید می شود.
 داوود منظــور در همایــش اقتصاد ایران، اصلاح ســاختارها، رفع ناترازی ها و 
نقش آفرینی نوین در عرصه بین الملل که صبح امروز)دوشنبه( با حضور رئیس 
جمهور در اجلاس سران افتتاح شد، اظهار کرد: همه ما دوست داریم در سالی 
که تورم نســبتا بالایی داشــتیم، افزایش حقوق های ســال بعد را بالا ببینیم و 
حداقل ۲۵ - ۳۰ درصد افزایش حقوق داشــته باشــیم. اما وقتی منابع مان را 
حســاب می کنیم، می بینیم که ظرفیت پرداخت ۳۰ درصد افزایش حقوق به 
شاغلان وجود ندارد. وی ادامه داد: اگر در شرایط تورمی بتوانیم درآمد کارکنان 

را افزایش دهیم باعث خرسندی همه است؛ اما اگر نتوانیم چه می شود؟ هزینه 
افزایش حقوق قطعی است اما درآمد اتفاق نمی افتد و بودجه دولت را ناترازتر 
می کنیم و دولت هم به بانک مرکزی و بانک ها متوســل می شــود، در ادامه 
بانک ها ناتراز می شوند و اضافه برداشت اتفاق می افتد، پایه پولی بالا می رود و 
تورم تشــدید می شــود.  رئیس سازمان برنامه و بودجه با بیان اینکه واردات دو 
تا سه میلیارد دلاری خودرو به صلاح کشور نیست، گفت: ظرفیت تولید ۱.۵ 
میلیون دستگاه خودرو در کشور را داریم. وی افزود: فرض کنیم سال آینده دو 
تا ســه میلیارد دلار واردات خودرو انجام شــود و براساس آن درآمدها و حقوق 
گمرکی را محاسبه می کنیم. در حالی که می دانیم به صلاح کشور نیست منابع 
ارزی کشور را به واردات خودرویی اختصاص دهیم که در داخل کشور ظرفیت 

تولید ۱.۵ میلیون خودرو را داریم.

رئیس سازمان برنامه و بودجه:

 افـزایش
 ۳۰ درصدی حقوق 
 تـورم را
 تشدید می کند

رئیس سازمان خصوصی سازی خبر داد:

شناسایی۱۳۰هزارمیلیاردتوماناملاک
مازاددولتی

رئیس امور  توسعه منطقه ای سازمان برنامه و بودجه:

بهدنبالفرصتهایجدید
رشداقتصادیهستیم

توجه به بازارهای نوین صادراتی در دستور کار صندوق ضمانت صادرات

مدیرعامل صندوق ضمانت صادرات ایران گفت: اخیرا توجه به همسایگان و بازارهای نوین صادراتی 
در دستور کار قرار گرفته و صندوق به کشورهایی مانند عمان، قطر، بلاروس، صربستان، مجارستان 

و روسیه خدمات رسانی می کند.
 امیر برهانی - مدیرعامل صندوق ضمانت صادرات ایران- در مراســم پنجاهمین ســالگرد تاسیس 
صندوق ضمانت صادرات اظهار کرد: از ابتدای امسال تا پایان آبان ۵۰۰ میلیون دلار ضمانت نامه برای 
صادرات خدمات فنی و مهندسی ارائه شده است. وی با بیان اینکه در این نیم قرن بیش از ۲۳ میلیارد 
دلار خدمــات بیمــه ای و ضمانت صادراتی به 
تجار ارائه شده است، گفت: در این مدت فقط 
حوزه هــای داخلی مورد حمایت قرار نگرفته، 
بلکه به موسســات همراه خارجی نیز خدمات 
رســانی شده است. برهانی   تصریح کرد: اخیرا 
توجه به همسایگان و بازارهای نوین صادراتی در 
دستور کار قرار گرفته و صندوق به کشورهایی 
ماننــد عمان، قطــر، بلاروس، صربســتان، 

مجارستان و روسیه خدمات رسانی می کند.
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رئیس سازمان تحقیقات، آموزش 
و ترویج کشاورزی گفت: در افق 
۱۴۱۱ یعنی ۱۰ ســال دیگر در 
بسیاری از محصولات راهبردی 
یــا در آســتانه خودکفایی قرار 
خواهیــم گرفت یــا خودکفایی 
کامــل بــه وجود می آید.مجتبی خیــام نکویی با بیان اینکه 
امــروز رونمایی از ســند امنیت ملی غذایی با ریاســت قوه 
مقننه انجام شــد، اظهار کرد: این ســند ابعاد بســیار زیادی 
از لحاظ اجرایی بودن پیدا کرده اســت.وی عنوان کرد: اگر 
امروز سند در شورای عالی انقلاب فرهنگی تصویب و توسط 
ریاســت شــورا که رئیس جمهوری هستند ابلاغ شد به این 
جهت اســت که این سند، سند فرادستگاهی است و حداقل 
هفت تا هشت وزارتخانه درگیر هستند. عمود خیمه امنیت 
غذایی در وزارت جهاد کشــاورزی اســت ولی وزارت علوم 
تربیت کننده نیروی انســانی مورد نیاز در بخش کشــاورزی 
است، وزارت بهداشت حوزه سلامت را بر عهده دارد  و وزارت 
صنعت، وزارت نفت، معاونت علمی و فناوری هر یک وظایفی 

را در این سند به عهده دارند.

رئیس سازمان تحقیقات و ترویج کشاورزی عنوان کرد:

پیشنهاداختصاصاعتبارمستقلبهسند
امنیتغذایی

      کوتاه از اقتصاد

اقتصادی
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کنعانی: 
برجامبهقوتخودباقیاست

سخنگوی وزارت خارجه تصریح کرد: تحولات اخیر نشان داد که یک 
بن بست در شورای امنیت سازمان ملل ایجاد شده است و درواقع این 

شورا در انجام وظایف ذاتی خود ناتوان است.
 ناصر کنعانی در نشست مطبوعاتی این هفته خود با محکوم کردن جنایت های 
رژیم صهیونسیتی در نوار غزه گفت: ۶۷ روز است که شاهد تهاجم صهیونیست ها 
به نوار غزه هستیم و در طول این مدت ماشین آدم کشی رژیم صهیونیستی 
۱۷ هزار و نهصد و نود و هفت نفر را به شــهادت رســانده اســت. وی همچنین 
با محکومیت اقدام اخیر آمریکا مبنی بر وتو کردن قطعنامه شــورای امنیت 
سازمان ملل متحد مبنی بر ایجاد آتش بس در نوار غزه گفت: آمریکا یک تنه 
در برابر خواست  جامعه جهانی  مبنی بر ایجاد آتش بس در نوار غزه ایستاده 
است و رای به ادامه توحش و بربریت صهیونیست ها علیه مردم فلسطین داده 
اســت. کنعانی گفت: وضعیت شــورای امنیت نگران کننده است و این شورا 
نشــان داده که در مقاطع حســاس نمی تواند وظایف خود را به صورت کامل 
انجام دهد.سخنگوی وزارت امور خارجه جمهوری اسلامی ایران ادامه داد: ما 
معتقدیم که شورای امنیت سازمان ملل متحد باید مسئولیت پذیرتر و ترکیب 
آن دموکراتیک تر باشد. سخنگوی وزارت امور خارجه جمهوری اسلامی ایران 
در این نشست در پاسخ به سوالی در مورد برخی از اظهارات مطرح شده مبنی 
بر لزوم بازنگری در برجام و ایجاد برجام ۲ گفت: ایده هایی تحت عنوان برجام 
۲ معمولا از ســوی کســانی مطرح می شــود که  از انجام تعهدات خود نسبت 
به توافق برجام استنکاف کرده اند و تعهدات پذیرفته خود را انجام نداده اند و 
اکنون با مطرح کردن برخی از ایده های انحرافی به دنبال شانه خالی کردن 

از مسئولیت و توجیه بدعهدی خود هستند .
این دیپلمات ارشد جمهوری اسلامی ایران تاکید کرد: ایران به برجام 

دیگری معتقد نیست و ضرورتی بر آن قائل نیست.
وی همچنین با بیان اینکه برجام یک توافق امضا شده است که در آن 
مسئولیت ها و تعهدات تمام طرفین به صورت کامل مشخص شده است، 
افزود: آن طرفی که مسئولیت خود را در این توافق انجام داده است ایران 
اســت و کســانی که به مسئولیت ها و تعهدات خود عمل نکرده اند حق 
ندارند از موضوعات انحرافی مانند برجام ۲ صحبت کنند. ســخنگوی 
وزارت امور خارجه جمهوری اسلامی ایران در پاسخ به سوالی در ارتباط 
با عصبانیت بنیامین نتانیاهو در مورد سفر اخیر رئیس جمهور ایران به 
روسیه و اظهار نارضایتی این مقام صهیونیستی از همکاری های تهران 
و مسکو گفت: ما به این گونه اظهارات و قیل و قال ها توجه نمی کنیم 
و ایــن گونــه اظهارات و قیــل و قال ها تاثیری در تلاش ها برای تعمیق 
مناسبات و همکاری های سازنده بین ایران و شرکای آن در زمینه های 

مختلف نخواهد داشت.

بررسی سیاست های کلی نخبگان در مجمع تشخیص؛
مهاجرتنخبگانبایدمدیریت

وکنترلشود

کمیســیون علمی، فرهنگی و اجتماعی مجمع تشخیص مصلحت 
نظام با حضور معاون امور دانشجویان وزارت علوم و مدیرکل ایرانیان 
خارج از کشــور به بررســی ایده اولیه سیاســت های کلی نخبگان 

پرداخت.
 آیت الله محسن اراکی، رئیس کمیسیون علمی، فرهنگی و اجتماعی 
مجمع در جلسه این کمیسیون با اشاره به تقسیم بندی نخبگان به 
ســه گروه داخل کشــور، خارج از کشور و نخبگان غیرایرانی، تاکید 
کرد: مســائل مربوط به نخبگان کشــور باید با اولویت و با ارائه یک 
طرح جامع، در کوتاه ترین زمان حل شود.وی ادامه داد: باید زمینه 
ورود نخبگان ایرانی مقیم خارج فراهم شــود. باید با کاهش برخی 
ســخت گیری ها و تســهیل امور آنها، مشکل اقامت و اشتغال آنها را 
برطــرف کــرد. همچنین موضوع مربوط به دوتابعیتی ها را باید حل 
کرد.رئیس کمیســیون علمی، فرهنگی و اجتماعی مجمع با طرح 
موضــوع »مهاجرت عادی« و »مهاجرت نخبگان« افزود: مهاجرت 
نخبگان باید مدیریت و کنترل شــود و برای جلوگیری از مهاجرت 
آنها باید حداقل چهار مسئله اصلی نخبگان شامل اشتغال شایسته، 
ادامه تحصیل، اعطای حقوق و امتیازات و نیز حل مسئله سربازی 
آنها را در قالب یک بسته تشویقی جامع فراهم ساخت تا مانع گریز 

نخبگان از کشور شود.
در ادامه جلسه حسین مظفر، نایب رئیس کمیسیون علمی، فرهنگی 
و اجتماعی، با ارائه گزارشــی از پیشــینه بررســی ها در این زمینه و 
تدوین ایده اولیه »سیاست های کلی نخبگان« در دبیرخانه مجمع، 
گفت: موضوع تدوین سیاســت های کلی نخبگان در پیوست حکم 
دوره هشتم مجمع به عنوان تکلیف مجمع تشخیص بیان شده است 
و بر این اساس، موضوع در دستور کار مجمع قرار گرفته و مأموریت 
تدوین و بررسی آن به کمیسیون علمی، فرهنگی و اجتماعی ابلاغ 
شــده اســت.  وی ادامه داد: کمیســیون نیز ایده اولیه را در ۱۲ بند 
سیاستی تدوین کرد، اما با توجه به گذشت زمان نیاز است که این 
ایده متناســب با شــرایط جدید، باز تدوین و ارائه شــود. از این رو 
کمیسیون علمی، فرهنگی و اجتماعی دبیرخانه با مشارکت نهادها 
و دســتگاه های مرتبط مثل وزارت علوم، بنیاد ملی نخبگان، اداره 
کل شــورای عالی ایرانیان خارج از کشــور ایده اولیه را در پنج بند 
سیاستی، برای ارائه به کمیسیون اصلی علمی، فرهنگی و اجتماعی 
مجمع تنظیم کرده است. در این جلسه مقرر شد آمارهای وضعیت 
نخبگان از سوی وزارت علوم، وزارت امور خارجه، بنیاد ملی نخبگان 
و شــورای عالی انقلاب فرهنگی به کمیســیون علمی، فرهنگی و 
اجتماعی دبیرخانه مجمع ارائه شود تا با تلفیق و تجمیع آنها خلاء 
و کاستی های گزارش موجود برطرف شود. همچنین دستگاه های 
مربوط با نگاه به چالش ها و مشــکلات موجود، راه حل های خود را 

ارائه کنند تا در بندهای ایده اولیه گنجانده شود.

رئیس جمهور گفت: دولت باید سه نقش هدایتگری، 
حمایتگری و نظارت فعال داشــته باشــد و اگر کار به 
بخش خصوصی واگذار شد، دولت از نقش تصدی گری 
به نظارتی و توانمندســازی بخش خصوصی تبدیل 

می شود.
 سید ابراهیم رئیسی   در مراسم افتتاح همایش اقتصاد 
ایران اظهار کرد: نظرات علمی که دارای اتقان بوده و 
چراغ راه مجری است بسیار به مجریان کمک می کند. 
روش های اجرایی سیاست های مصوب و ابلاغی نظام 

و قانون مصوب مجلس راه را هموار می کند.
وی ادامه داد: آن چه اهمیت دارد این است که عدالت 
اقتصادی چه تعریف قدیمی ارسطویی چه تعریفی که 
امام علی)ع( دارد را اجرا کنیم. همه باید برای عدالت 
در توزیع ثروت و عدالت اقتصادی تلاش کنیم. رهبری 
فرمودند توسعه ضرورتی اجتناب ناپذیر است اما باید با 
عدالت همراه باشد. برخی جوامع توسعه یافته هستند 
اما از عدالت در آن جا خبری نیست.  ما توسعه همراه با 
عدالت می خواهیم. معیاری مثل آمایش سرزمینی در 
نظر بگیریم و عدالت را براساس این معیار اجرا کنیم. 
آمایش ســرزمینی یکی از معیارهای اجرای عدالت 

اقتصادی است.
وی با بیان این که »هرجا دولت خودش وارد شــود و 
مردم را به حســاب نیاورد، مشــکل ایجاد می شود«، 
افزود: مردم پایه بودن اقتصاد موضوع مهمی است. از 
بخش خصوصی  و مردم در بخش اقتصاد باید حمایت 
شود. در همه برنامه های توسعه آمده که دولت متصدی 
نباشد؛ بلکه ناظر باشد. دولت باید سه نقش هدایتگری، 
حمایتگری و نظارت فعال داشــته باشــد و اگر کار به 
بخش خصوصی واگذار شد، دولت از نقش تصدی گری 
به نظارتی و توانمندسازی بخش خصوصی تبدیل می 
شــود. کار رها نمی شود؛ بلکه باید از بخش خصوصی 

حمایت کرد، سیاست اصلل ۴۴ همچنان پابرجاست و 
باید اجرا شود. اگر این سیاست در برخی موارد درست 
اجرا نشده، به دلیل اشتباه بودن این سیاست نیست.

برایحلمشکلاتاقتصادیمنتظر 
دولتومجلسبعدینمیمانیم

رئیس جمهور تصریح کرد: ما با مشــکلات اقتصادی 
مواجه هستیم؛ باید مشکل اقتصادی را و راه حل آن 
را شــناخت و با تصمیم راه حل ها را اجرایی کرد. راه 
حل دولت این اســت که برای مشــکلات چاره کرد نه 
این که بگوییم دولت و مجلس بعدی چاره جویی کند. 
دانشــگاه های ما و اساتید باید مشکلات را بشناسند. 
نظام مسائل را باید شناخت و دنبال حل مسائل بود. 
دولت مصمم به حل این مســائل اســت و نگاه ما در 
پروژه های نیمه تمام هم این اســت که باید کار تمام 

شــود، به نام هرکســی می خواهد تمام شود. بگذارید 
کار تمام شــود و مســائل حاشیه ای نباید ما را از انجام 
کارها باز دارد. ما قادر به حل این مشکلات هستیم. در 
کشور ۱۰۱ هزار عضو هیات علمی داریم. این سرمایه 
عظیمی در کشور است و کارهای بزرگی می تواند برای 
رفع مشکلات انجام دهد. حتما دستگاه های اداری ما، 
دولــت و مجلــس باید از نظرات علمی صاحب نظران 

استفاده کنند.
دولتهماصلاحاتساختاریوهم 

اصلاحاترفتاریراپیگیریمیکند
وی گفــت: هم در اصلاح ســاختارها و هم در اصلاح 
رفتارها تلاش می کنیم. برخی مشــکلات مربوط به 
ســاختارها و برخی اشــکالات مربوط به رفتارهاست 
که هر دو باید اصلاح شود. دولت مصمم است که هم 

اصلاحات ســاختاری کند و هم اصلاحات رفتاری را 
پیگیری می کند تا به پیشرفت کشور، رشد اقتصادی 

و عدالت اقتصادی منجر شود.
وی با بیان این که »دولت در زمینه  اقتصادی کارنامه 
و بــرای آینــده برنامه دارد و کمک فعالان اقتصادی و 
اساتید و صاحب نظران به تسهیل امور کمک می کند« 
ادامه داد: این نشست علمی و اساتید و فعالان اقتصادی 
در جهت رشد اقتصادی بسیار موثر است. برنامه دولت 
ادامه هوشمندســازی و از بین بردن زمینه های فساد 
اســت. رهبری زمانی فرمودند دزد دزد گفتن مشکل 
فساد  را حل نمی کند بلکه وقتی مشکل حل می شود 
که دزد به محکمه ســپرده شــده و کیفر شود. وقتی 
مشــکل حل می شود که ساختار فسادزا اصلاح شود. 
قضیه اخیر را دولت ۹ ماه قبل کشــف و گزارش کرد. 

رئیسجمهور:

مهم، اجرای عدالت اقتصادی است چه ارسطویی و چه علوی

    روزنه 

    روزنه

نمایندگان مجلس شورای اسلامی با اعمال اصلاحاتی در طرح دو فوریتی کنترل و 
ساماندهی اجاره بهای املاک مسکونی موافقت کردند.

 نمایندگان مجلس شورای اسلامی در جلسه علنی   مجلس، گزارش کمیسیون عمران 
در مورد طرح دوفوریتی کنترل و ســاماندهی اجاره بهای املاک مســکونی را بررسی 
کرده و به منظور تامین نظر شورای نگهبان با اصلاح ماده ۱۴ این طرح موافقت کردند. 
بر اساس اصلاحات صورت گرفته در ماده ۱۴ این طرح؛ در راستای کاهش التهابات 
بازار مسکن و به منظور جلوگیری از معاملات سفته بازی واحدهای در حال احداث 
کلیه طرح های حمایتی تامین مســکن، مانند اقدام ملی یا نهضت ملی مســکن که 
مطابق ماده ۷ قانون جهش تولید مسکن به صورت اجاره ۹۹ ساله واگذار می شوند، 
متقاضیان این طرح ها در قرارداد واگذاری به صورت قید قرارداد و به نحو سلب حق 
ملزم می شوند تا قبل از تحویل واحد مسکونی یا نصب شمارشگر یا کنتور برق یا اخذ 
گواهی پایان کار ساختمانی، هر کدام زودتر صورت پذیرفت، حق انعقاد معاملات و 

اعطای وکالت مربوط به انتقال حق انتفاع اراضی یا عیار جز به اشــخاص مورد تایید 
وزارت راه و شهرسازی، ثبت نام کنندگان واجد شرایط در سامانه طرح های حمایتی 
تامین مسکن، ندارند. ثبت رسمی معاملات و وکالت نامه های مذکور منوط به استعلام 
از وزارت راه و شهرسازی مبنی بر رعایت شروط و قیود فوق است. معامالاتی که بدون 
رعایت شروط و قیود مذکور در این ماده انجام می شود در هیچ یک از ادارات و محاکم 
پذیرفته نمی شــود. منظور از اشــخاص مورد تایید وزارت راه و شهرســازی، اشخاص 
واجد شرایط دریافت طرح های حمایتی مسکن است. در صورتی که متقاضی واجد 
شرایط کافی  وجود نداشته باشد، وزارت راه و شهرسازی امکان انتقال به سایر افراد را 
فراهم می کند. دستورالعمل این ماده مشتمل بر موارد اجرایی از قبیل تعیین متولیان 
اجرایــی، نحــوه نقــل و انتقال در هر یک از مراحل اجرایی، نحوه تبادل اطلاعات بین 
ســازمان ثبت اســناد و املاک و وزارت راه و شهرســازی حداکثر ظرف دو ماه پس از 

لازم الاجرا شدن این قانون توسط وزیر راه و شهرسازی تصویب و ابلاغ می گردد.

تمهیداتمجلسبرایمتقاضیانطرحهایحمایتیتامینمسکن
      خبر ویژه

رئیــس مجلس شــورای اســلامی در نشســت بــا اعضای 
شورایاری های مناطق تهران با بیان اینکه نباید در سطح ملی 
تصمیمی بگیریم و کارهایی را انجام دهیم که استانداری ها یا 
حتی شورایاری ها امکان انجام آن را دارند گفت: اولویت اداره 

امور شهری با محوریت محله هاست.
محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی در نشست 
جمعی از اعضای شورایاری های محله ها، معتمدین و فعالان 
اجتماعی مناطق مختلف تهران که شامگاه یکشنبه، ۱۹ آذر 
۱۴۰۲ در بهارســتان برگزار شــد، با بیان اینکه برای شنیدن 
مشکلات مردم و پیگیری های امور شهری اعضای شورایاری ها 
بدون اینکه مسئولیت های رسمی داشته باشند زحمات اصلی 
را می کشند، گفت: البته که کار برای خدا خستگی و دلسردی 
نداشــته و اجر اخروی دارد.وی افزود: مهم ترین رمز موفقیت 
ما در جمهوری اسلامی، ایمان به سنت های الهی و مردم است و هرگاه از این موضوعات فاصله بگیریم 
آینده روشــنی در پیش رو نخواهیم داشــت.رئیس قوه مقننه  افزود: امروز نحوه مدیریت و حکمرانی 
ایراد دارد و مهم ترین مشکل آن عدم تمرکززدایی است. باید بدانیم نمی توانیم از مرکز کشور، شهرها 
و مناطــق دیگــر را مدیریــت کنیــم بلکه باید برای حفظ ارزش پول ملی که به معنای بالا بردن قدرت 
خرید مردم اســت تصمیم گیری و اقدام کنیم. وی در همین زمینه تصریح کرد: نباید در ســطح ملی 
به عنوان یک قوه تصمیمی بگیریم و کارهایی را انجام دهیم که اســتانداری ها یا حتی شــورایاری ها 

امکان انجام آن را دارند.

رئیس ســازمان انرژی اتمی گفت: کشــورهایی که ســایت 
هســته ای دارند تحت نظارت آژانس هســتند و ما هم از این 

قانون مستثنا نیستیم.
 محمد اســلامی در جمع دانشــجویان دانشگاه شاهد درباره 
روند مذاکرات این سازمان با آژانس در مورد حل و فصل چهار 
موضوع پادمانی اظهار کرد: دولت بایدن تصمیم گرفت به برجام 
بازگردد و در همین چارچوب مذاکراتی را شروع کردند. هم در 
دولت قبل )دوازدهم( هم دولت فعلی مذاکرات انجام شد که 
از ســال گذشــته با شیوه متفاوتی این مذاکرات پیگیری شده 
است. وی ادامه داد: تمام آنچه را که درباره موضوعات پادمانی 
مطرح کردند را آوردند و چند مکان را که به عنوان پی ام دی 
قبلا بسته شده بود و اسم شان را در رسانه آورده بودند، گفتند 
می خواهیم چند بازرسی از این مکان ها انجام دهیم، در حالی 
که هیچ کدام از اینها سایت )هسته ای( نیست و برای سازمان انرژی اتمی نیست و ساخته و پرداخته 
منافقین و سیســتم های جاسوســی رژیم صهیونیســتی است. در شورای عالی امنیت ملی این مسایل 
مطرح شد و قرار شد از این چهار مکان بازرسان آژانس بازرسی کنند. یکی از آنها معدن متروکه ای در 
مریوان یا آباده اســت، دومی جایی اســت که آهن قراضه در آن می فروشــند؛ این مکان ها از این جنس 
هستند. آمدند و بازرسی کردند و کشور درباره آنها گزارشی تهیه و به آژانس ارائه کرد. اما اراده کردند 
که موضوعات را زنده نگه دارند و به عنوان اهرم فشار علیه ایران استفاده کنند. در عین حال دو تا از این 

موضوعات تا فروردین امسال بسته شد و آژانس گفت که دیگر درباره آنها سوال ندارد.

رئیس مجلس شورای اسلامی:

حفظ ارزش پول ملی از مهم ترین رسالت های 
مسئولان است

رئیس سازمان انرژی اتمی:  

اقدامات سازمان انرژی اتمی بر اساس قانون 
راهبردی انجام می گیرد

      چهره هـــــــــــا
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مدیرعامل نیروگاه تاکید کرد:
نیروگاهمنتظرقائم

حتییکقطرهمازوتنمیسوزاند
با شــروع روزهای ســرد و آلودگی هوا، باز هم انگشــت اتهام به سمت 
نیروگاه ها به ویژه نیروگاه منتظرقائم کرج نشــانه رفت، نیروگاهی که 
گفته شد امسال حتی یک قطره سوخت مازوت در آن استفاده نشده 
و طبق وعده مسوولان، تا پایان امسال نیز هیچ سوخت مایعی در آنجا 

سوزانده نمی شود.
 نیروگاه منتظرقائم نیروگاهی قدیمی و با قدمتی بیش از ۵۰ سال است، 
هرچند که این نیروگاه قابلیت سوزاندن مازوت دارد اما تا کنون سوخت 
مازوت وارد تجهیزات این نیروگاه نشــده اســت. آنطور که گرشاسب 
جمشیدنژاد - مدیرعامل نیروگاه منتظرقائم به ایسنا گفته است، این 
نیروگاه یکی از نیروگاه های مهم کشــور اســت که ظرفیت تولیدی 
۱۶۵۰ مگاوات برق را دارد و این میزان برق برای روشنایی ۹ میلیون 
نفر کافی است و حدود ۲۰ درصد از نیاز برق استان های تهران و البرز 

و سه درصد کل برق کشور در این نیروگاه تامین می شود.
هیچسوختمایعیدرنیروگاهاستفادهنمیشود 

به گفته وی، این نیروگاه نقش مهمی در کنترل فرکانس شبکه سراسری 
دارد اما برخلاف ظرفیت و موقعیت اســتراتژیکی که در این نیروگاه 
وجود دارد، مورد کم لطفی خیلی از مردم قرار گرفته و به عنوان یکی از 
عوامل آلودگی هوای شهر تهران شناخته شده و این در حالی است که 
هیچگونه سوخت مایع و فسیلی در آن استفاده نمی شود اما متاسفانه 

این قضاوت نادرست وجود دارد.
مدیرعامل نیروگاه منتظرقائم اظهار کرد: این نیروگاه شامل دو نیروگاه 
بخار و سیکل ترکیبی است و برق مکان های خیلی مهم مانند مترو تهران 
و کرج و بخش عمده ای از منطقه یک تهران و بخش عمده ای از صنایع 
استان البرز و شهرهایی مانند نظر آباد را تامین می کند. جمشیدنژاد 
با اشاره به فضای سبز این نیروگاه، اظهار کرد: این نیروگاه بزرگترین 
فضای سبز را در شهر فردیس دارد که از پساب نیروگاه تامین می شود 
و باید گفت سهمی که این نیروگاه در فضای سبز دارد، اگر اول نباشد 

جزو سه مورد اول قرار دارد.
وی دربــاره نمــای بیرونی نیروگاه، گفت: بخار آبی که از نیروگاه خارج 
می شــود، ممکن اســت این شــائبه را ایجاد کند که میزان آلایندگی 
نیروگاه بالا است اما درواقع این بخار آب است که برای تلطیف هوای 

محدوده نیروگاه مورد استفاده قرار می گیرد.
رفعاتهامنیروگاهمنتظرقائمبرایمازوتسوزی 

مدیرعامــل نیــروگاه منتظرقائم با بیان اینکه ۹۰ درصد پرســنل در 
محــدوده فردیــس زندگی می کنند و حساســیت زیادی داریم که از 
ســوختی به غیر از گاز در نیروگاه اســتفاده شود، اظهار کرد: در موارد 
بســیار نادر امکان دارد که از ســوخت مایع اســتفاده کنیم و این دلیل 
نمی شود که عامل آلودگی شهر تهران و استان البرز این نیروگاه باشد.

جمشیدنژاد با تاکید بر اینکه آدرس اشتباهی دادن باعث می شود که 
به اصل موضوع پرداخته نشود، گفت: این اطمینان را به مردم می دهیم 
که تاکنون هیچگونه اســتفاده ای از ســوخت مازوت در نیروگاه انجام 
نشــده و اگر در مواردی قرار باشــد که از ســوخت مایع استفاده کنیم، 
کنترل شــده و در زمان محدود اســت و هیچ علاقه ای به اســتفاده از 

سوخت مازوت نیست.
این اطمینان را به مردم می دهیم که تاکنون هیچگونه اســتفاده ای از 
سوخت مازوت در نیروگاه انجام نشده و اگر در مواردی قرار باشد که از 
سوخت مایع استفاده کنیم، کنترل شده و در زمان محدود است و هیچ 
علاقه ای به استفاده از سوخت مازوت نیست. وی در پاسخ به این سوال 
که آیا ممکن اســت در ماه های آینده از ســوخت مازوت در این نیروگاه 
استفاده شود، تاکید کرد: انتخاب نوع سوخت در اختیار نیروگاه نیست، 
ما بهره برداریم و دیسپاچینگ برق مشخص می کند که از چه سوختی 
باید استفاده شود؛ در موارد بسیار نادر و در زمان هایی که وضعیت سرما 
و میزان مصرف گاز بالا باشد، این احتمال وجود دارد که از سوخت های 
دیگر به غیر از گاز استفاده کنیم اما تلاش ما این است که آخرین انتخاب، 
ســوخت مایع باشــد و در زمان هایی که در گذشته استفاده کردیم، در 
محدوده زمانی بسیار محدود به طور مثال یک ساعت و یا نهایت دو روز 

بوده است و با تغییر وضعیت هوا سوخت را تغییر داده ایم.

عضو هیات مدیره انجمن انرژی های تجدیدپذیر 
ایران با اشاره به دستور معاون اول رییس جمهوری 
مبنی بر برطرف کردن موانع توسعه نیروگاه های 
تجدیدپذیــر، گفت: مهم تریــن موانع، عملکرد 
جزیره ای بخش های مختلف دولت و تاثیرپذیری 
شرایط این صنعت از شرایط کلی اقتصاد کشور و 

صنعت برق است.
 امیــر طالبــی امروز در جمــع خبرنگاران با بیان 
اینکه در حال حاضر کشــور در شــرایط ناترازی 
بــرق و گاز قرار دارد، بنابراین یکی از رویکردهای 
اصلی در مصوبات مجلس شورای اسلامی، شورای 
اقتصاد و شــورای عالی انرژی توجه به توســعه 
تجدیدپذیرهاست، اظهار کرد: تصویب احداث ۱۱ 
هزار و ۵۰۰ مگاوات نیروگاه بادی و خورشیدی و 
یا شکل گیری سازمان بهینه سازی مصرف انرژی 
)به عنوان معاونتی مستقل در ریاست جمهوری( 
در لایحه برنامه توســعه هفتم نشــان دهنده این 

رویکرد است.
عضو هیات مدیره انجمن انرژی های تجدیدپذیر 
ایــران، با بیان این کــه این مصوبات در گیر و دار 
مشــکلات اداری، ناهماهنگی میان دستگاه های 
مختلف و بخشــی نگری میــان وزارت خانه ها و 
ســازمان ها عقیم می ماند، گفــت: برای توضیح 
تاثیــر عملکرد جزیــره ای دولت، ذکر چند مثال 
روشــن کننده خواهد بود، پس از تصویب مصوبه 
شورای اقتصاد برای احداث ۴۵۰۰ مگاوات نیروگاه  
خورشــیدی، وزارت صمت ابلاغیه خود در مورد 

محدودیت های ثبت سفارش را ابلاغ کرده است.
طالبی افزود: بر اساس این مصوبه، برای تجهیزاتی 
که جزو ماشین آلات خط تولید قرار ندارند که از 
نظر وزارت صمت پنل و اینورتر خورشیدی جزو 
ماشــین آلات خط تولید نیســت، محدویت های 
گســترده ای برای ثبت سفارش اعمال شده است 
کــه عملا توســعه حتی ۱۰۰ مــگاوات نیروگاه 
خورشــیدی را هــم غیر ممکن می ســازد. وی 
بــا توجــه به اینکه همزمان گــروه کالایی پنل و 
اینورتر خورشــیدی هم به گروه ۲۳ رفته اســت 
کــه عمــلًا فرآیند تخصیص ارز را دشــوار کرده 
است، اظهار کرد: سوال اینجاست که چرا نگاه به 

صنعت تجدیدپذیر در چنین سطح کلانی دارای 
تناقض است؟ آیا نماینده وزارت صمت در جلسات 

کارگروه رفع موانع تجدیدپذیر حضور ندارد؟
عضو هیات مدیره انجمن انرژی های تجدیدپذیر 
ایــران، مثــال دیگر را در مــورد پرداخت صورت 
وضعیت هــای تولیدکننــدگان برق تجدیدپذیر 
دانست و افزود: همان گونه که ذکر شد، در مصوبات 
شــورای اقتصاد که اتفاقاً دبیرخانه آن در سازمان 
برنامــه و بودجه قرار دارد، احداث ۸۵۰۰ مگاوات 
نیروگاه خورشــیدی به تصویب رسیده است، اما 
در همیــن ســازمان و در بخش تلفیق، پرداخت 
مطالبــات نیروگاه های تجدیدپذیر در هزار توی 

فرآیند تخصیص به نتیجه نمی رســد به گونه ای 
که تولیدکنندگان برق تجدیدپذیر در سال ۱۴۰۱ 
تنهــا ۴۰ درصد از صــورت وضعیت های خود را 

دریافت کرده اند.
طالبــی دربــاره اینکــه آیا انجمــن انرژی های 
تجدیدپذیر راهکارهایی برای برطرف شــدن هر 
یــک از موانــع مورد نظر دارد؟ گفت: چنانچه قرار 
است در صنعت تجدیدپذیر کشور تحولی رخ دهد، 
باید میان تمامی ذینفعان هماهنگی ایجاد شود. در 
غیر این صورت، تمامی مصوبات در پیچ و خم های 
اداری و عــدم هماهنگی میــان وزارت خانه ها و 

سازمان ها تبدیل به کاغذ پاره می شوند.

عضوهیاتمدیرهانجمنانرژیهایتجدیدپذیرایرانمطرحکرد:

لزوم رفع موانع توسعه تجدیدپذیرها در شرایط ناترازی برق و گاز
    دریچه

سخنگوی صنعت آب گفت: تأمین بخشی از انرژی لازم برای شیرین سازی و انتقال آب دریا از منابع 
تجدیدپذیر در دستور کار قرار گرفت.

عیســی بزرگ زاده  با اشــاره به طرح انتقال آب از دریا برای فلات مرکزی کشــور گفت: با افزایش ۱.۱ 
درجه ای دما در نیم قرن اخیر و افزایش میزان تبخیر و تعرق ناشــی از آن و با کاهش مســتمر میزان 
بارندگی، بالغ بر ۲۵ میلیارد مترمکعب از میزان منابع آب تجدیدشونده  کشور کاهش یافته و به همین 
دلیل باید از منابع آب نامتعارف برای جبران کاهش آب متعارف کمک گرفت.وی در بیان اهمیت انتقال 
آب از دریا گفت: اســتفاده از منابع آب نامتعارف برای 
مناطقی که در سند ملی آمایش سرزمین مورد اشاره 
قرار گرفته اند،   در دستور کار نقشه راه آب کشور است 
و توســعه خطوط انتقال آب از دریا در ۵ خط مصداق 
اجرایی شــدن این برنامه اســت. وی افزود: در نشست 
گفت وگوهای آبی یکی از مهمترین مباحث حول تأمین 
انرژی شیرین ســازی و انتقال آب از دریا شکل گرفت. 
سخنگوی صنعت آب گفت: این دغدغه  کارشناسان در 
بالاترین سطح تصمیم گیری وزارت نیرو مطرح و پس 
از تعمیق مســئله، مقرر شد تا با توسعه تجدیدپذیرها 
بخشــی از انرژی لازم برای شیرین ســازی و انتقال آب 
دریا در دستور کار قرار گیرد. بزرگ زاده عنوان کرد: بر اساس برآوردها ۵ طرح بهره برداری از آب دریا 
به ظرفیت حدود یک میلیارد مترمکعب، به حدود ۲۰۰۰ مگاوات برق نیاز دارد و بخشی از این انرژی 
مورد نیاز قرار است از نیروگاه های تجدیدپذیر تأمین شود. وی ادامه داد: البته این امر بستر انتقال و 
توسعه فناوری های تجدیدپذیر نظیر فناوری CSP است که شیرین سازی و تأمین برق انتقال آب را 

به صورت همزمان در دستور کار قرار می دهد.

سخنگوی صنعت آب اعلام کرد:

تأمینانرژیطرحهایانتقالآبدریابه
سمتتجدیدپذیرهادردستورکار

معاون وزیر عنوان کرد:

انعقادقراردادهایچندمیلیوندلاری
بادانشگاهها

معاون وزیر نفت در امور مهندس، پژوهشی و فناوری گفت: در تلاشیم که زنجیره ارزش صنعت 
نفت تا پایان در کشور تکمیل شود.

وحیدرضا زیدی فرد ۲۰ آذرماه ۱۴۰۲ در همایش سالانه پژوهش و فناوری شرکت پالایشگاه نفت 
امام خمینی)ره( شازند با بیان اینکه شاهدیم که میزان وابستگی به تجهیزات و صنایع خارج از 
کشور به حداقل رسیده و تا پایان دولت سیزدهم کمتر هم خواهد شد، اظهار کرد: یکی از تکالیف 
ابلاغی از سوی رییس جمهوری به وزیر نفت، بومی سازی صنعت نفت و رهایی از وابستگی بوده و 
وزیر نفت نیز تاکیداتی فراوانی در این راستا دارد.وی با 
اشاره به تاکیدات رهبر معظم انقلاب بر توسعه صنایع 
نفتی، افزود: برای دومین ســال متوالی، وزارت نفت، 
عنوان بهترین وزارتخانه در امر حمایت از تولیدات اول 
و شرکت های دانش بنیان را کسب کرد، همچنین با 
وزارت علوم نیز تعاملاتی برقرار شده است و شاید در 
هیچ دوره ای صنعت نفت و وزارت علوم چنین ارتباط 
نزدیکی نداشته است، اما در این دوره این تعامل شکل 
گرفته و مسائل و مشکلاتی که دانشگاه توان رفع آن 
را دارد، در میان گذاشته می شود که خوشبختانه تا 
امروز نتایج خوبی به دست آمده است.وی افزود: تولید 
کاتالیســت در پالایشــگاه شازند، حاصل تعامل بین پژوهشکده وزارت نفت و شرکت های دانش 
بنیان است و پروژه تولید کوک سوزنی یکی از بزرگترین پروژه های پژوهشی کشور است که اگر 
به انجام برسد، ارزش افزوده فوق العاده بالایی برای صنعت نفت حاصل می شود و تلاش داریم 
که این زنجیره ارزش صنعت نفت را تا انتها تکمیل کنیم و رفاه مردم افزایش یابد. قطعا افزایش 

GDP جز با تعامل صنعت، دانشگاه و نخبگان و پژوهشگران حاصل نمی شود.

نفت    و انرژی

تدوین استانداردهای کیفی انبارش و انتقال گوگرد با 
حضور متخصصان این حوزه در وزارت نفت به میزبانی 

شرکت پالایش گاز شهید هاشمی نژاد آغاز شد.
 یحیی فیضی، مدیرعامل این پالایشــگاه در نشست 
آغازین فرآیند تدوین استانداردهای انبارش و انتقال 
گوگرد گزارشــی از روند تولید و فرآورش گاز طبیعی 

در واحدهای عملیاتی و پالایشی، ذخیره سازی گاز طبیعی، حجم گوگرد 
تولیدی، تنوع محصول گوگرد، ایجاد پژوهشکده توسعه زنجیره ارزش گوگرد 
و جذب سرمایه گذاران در پارک گوگردی شهید سلیمانی ارائه کرد. محسن 
شــیری، رئیس گروه مهندســی فرآیند معاونت مهندسی وزارت نفت هم 
در ســخنانی گفت: با توجه به اینکه اســتاندارد مدونی در بخش انبارش و 
انتقال گوگرد تولیدی شــرکت های زیرمجموعه وزارت نفت وجود ندارد، 

تدوین این اســتانداردها، در دســتور کار قرار گرفت و 
متخصصان برگزیده از شرکت های تابع صنعت نفت 
با حضور در این گردهمایی دو روزه در پالایشگاه گاز 
شهید هاشمی نژاد با برگزاری نشست های فنی فشرده و  
تخصصی اقدام به تدوین این استانداردها می کنند. وی 
افزود: با توجه به اینکه بیشترین حجم گوگرد تولیدی 
در سطح پالایشگاه های گاز کشور در این شرکت پالایشی تولید می شود و از 
آنجا که پالایشگاه شهید هاشمی نژاد با اجرای طرح های مختلف و نوآورانه 
نقش ویژه ای در حوزه بازاریابی و حضور سرمایه گذاران در ایجاد تاسیسات 
گوگردی و خلق ارزش افزوده از این محصول داشته است، تصمیم به برگزاری 
فرآیند تدوین استانداردهای یادشده به میزبانی این شرکت گرفته شد که در 

این مدت چالش های پیش رو مورد بررسی قرار می گیرد.

تدویناستانداردهایفنیوکیفیانبارشوانتقالگوگردکلیدخورد

دبیر ستاد توسعه فناوری  نانو اعلام کرد: یک واحد نسبتاً کوچک برای تولید 
ســوخت کشــتی ها ستاپ و راه اندازی شده، ولی در حال حاضر فعالیت این 
واحد به دلیل عدم تامین خوراک لازم برای تولید سوخت کم سولفور متوقف 

شده و این واحد هیچ تولیدی ای ندارد.
 یکی از مهمترین کنوانسیون های بین المللی در بخش پیشگیری از آلودگی 
دریا، کنوانســیون جلوگیری از آلودگی ناشــی از کشــتی ها با نام مارپل 
)MARPOL( اســت که در ســال ۱۹۷۳ با برگزاری کنفرانس بین المللی 
آلودگی دریا توسط سازمان بین المللی دریانوردی )IMO( به تصویب رسید 
و متعاقباً توسط پروتکل ۱۹۷۸ اصلاح شد. این مقررات دربرگیرنده منابع 
گوناگون آلودگی ناشــی از کشــتی ها بوده و حذف آلودگی عمدی محیط 

زیست دریا به وسیله نفت و سایر مواد مضر و کاهش تخلیه چنین موادی به 
صورت عمدی و یا غیرعمدی، از طریق اعمال قوانین و مقررات بر کشتی ها 

و بنادر هدف اصلی آن به شمار می رود.
بر اساس ضمیمه ۶ کنوانسیون مارپل، کلیه کشتی ها از سال ۲۰۲۰ میلادی 
که قصد تردد از آب های بین المللی را دارند، باید از سوخت کشتی با میزان نیم 
درصد گوگرد استفاده کنند. بر این اساس ایران که عضویت در این کنوانسیون 
را پذیرفته ، موظف است از سوخت کم سولفور یا کم گوگرد استفاده کند و 
این در حالی است که میزان گوگرد موجود در سوخت کشتی ها ۳.۵ درصد 
اســت و برای تامین ســوخت کشــتی کم سولفور باید از خارج وارد شود، در 

غیر این صورت مشمول جریمه های سنگین می شویم.

دبیر ستاد توسعه فناوری  نانو  خبر داد:

مینیپالایشگاهسوختکمسولفور،تولیدیندارد

مدیرکل آموزش قوه قضائیه با درخواســت انتقال 
تجربیات و دانش مدیریتی مرکز توســعه مدیریت 
صنعت نفت به معاونت منابع انسانی و فرهنگی قوه 
قضائیه گفت: توانمندسازی مدیران در قوه قضائیه 
از برنامه ها اصلی و اهداف روشن ماست. یک قاضی 
بایــد علاوه بر دانش حقوقی و قانونی مهارت های 

خاص مدیریتی در جهت اقناع کنندگی و ارتباطی داشته باشد.
نشســت مدیر مرکز توســعه مدیریت صنعت نفت و معاونان و رؤسای 
واحدهــا بــا مدیرکل آموزش قوه قضائیه و هیئــت همراه برای انتقال 
تجربیات و دانش مدیریتی به قوه قضائیه روز شــنبه )۱۸ آذرماه( در 
ســالن کنفرانس مرکز توســعه مدیریت صنعت نفت برگزار شد. بنابر 
این گزارش مهدی جوهری، مدیرکل آموزش قوه قضائیه با درخواست 

انتقــال تجربیات و دانش مدیریتی مرکز توســعه 
مدیریت صنعت نفت به معاونت منابع انســانی و 
فرهنگی قوه قضائیه اظهار کرد: تلاقی و اشــتراک 
ما در تربیت مدیر متخصص است، با این ویژگی که 
گروه های شغلی و حرفه های ما تفاوت هایی دارند. 
شما مدت هاست که برنامه کاری مشخصی دارید 
و با تدوین نظام نامه جامع توسعه مدیریت در صنعت نفت به دنبال این 
هستید که افراد متخصص را بدون وابستگی ها و سوگیری های خاصی 
برای آینده صنعت نفت کشــور تربیت و ارزیابی کنید. وی ادامه داد: 
توانمندسازی مدیران در قوه  قضائیه از برنامه های اصلی و اهداف روشن 
ما اســت. یک قاضی باید علاوه بر دانش حقوقی و قانونی مهارت های 

خاص مدیریتی در جهت اقناع کنندگی و ارتباطی داشته باشد

دانشمدیریتیمرکزتوسعهمدیریتصنعتنفتبهقوهقضائیهمنتقلمیشود

مدیرعامل شــرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی با اشــاره به 
ایجاد شفافیت در همه فرآیندهای مالی و بین سازمانی این شرکت با آغاز 
به کار دولت سیزدهم گفت: هم اکنون در صنعت سی ان جی کشور بیش 
از ۳۵ میلیون مترمکعب ظرفیت خالی وجود دارد که با ایجاد ظرفیت  از 
ســوی خودروســازها، از این ظرفیت استفاده و افزون بر آن سبد سوخت 

کشور متنوع تر خواهد شد.
جلیل سالاری در نشست هم اندیشی جهاد تبیین در شرکت ملی پالایش 
و پخش فرآورده های نفتی که  با حضور مسعود ستایشی، سخنگوی قوه 
قضائیه و علی جمادی، معاون قضایی دادستان کل کشور برگزار شد، با 
ارائه گزارشی درباره عملکرد این شرکت در طول دو سال گذشته از آغاز 

به کار دولت سیزدهم اظهار کرد: دولت انتظار دارد که بحث شفاف سازی 
در مجموعه دستگاه های اجرایی اتفاق بیفتد و وظایفی که دستگاه های 
اجرایی در حوزه قوانین دارند، مراعات شود. سیاست دولت هم در طرح 
تحول مبارزه با فساد و فسادستیزی، همین ایجاد شفافیت بوده است. وی 
با اشاره به اینکه با استقرار دولت سیزدهم با یک سری فروش ها روبه رو 
شدیم که یا وصول شده یا منابع آن در خزانه هزینه شده بود، اما تعهداتش 
در دولت باقی مانده بود، گفت: از سال ۹۷ بحث اتصال حساب ها به خزانه 
مطرح بود و نزدیک ۷۰۰ تا ۸۰۰ حســاب در فروشــندگی ها داشتیم که 
همه این حســاب ها در یک بازه زمانی ۶ ماهه در ۲۶۰ حســاب متمرکز 

شد و مورد تقدیر بانک مرکزی قرار گرفت.

معاون وزیر نفت در امور پالایش و پخش اعلام کرد:

درصنعتسیانجی۳۵میلیونمترمکعبظرفیتخالیوجوددارد
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رئیس هیات مدیره انجمن فرآورده های لبنی خبر داد:
آغازطرحشیرمدارس

طرح شیر مدارس روز گذشته در ۲۱ استان کشور کلید خورد و حال سوال 
اینجاســت که چرا این طرح با تاخیر آغاز شــد و چه موانعی بر ســر راه آن 
وجود دارد که رئیس هیات مدیره انجمن صنایع فرآورده های لبنی به ارائه 

توضیحاتی در این زمینه پرداخت.
طرح توزیع شیر رایگان در مدارس بعد از سال ها توقف و عدم اجرا بالاخره 
روز گذشته آغاز شد. این طرح بنا بر اعلام معاون وزیر آموزش و پرورش در 
حال حاضر در مدارس ابتدایی دولتی ۲۱ اســتان اجرایی شــده و در مابقی 
استان ها نیز آموزش و پرورش در تلاش برای رفع موانع اجرایی طرح است.

بنا بر اعلام معاون وزیر یکی از دلایل کندی این طرح عدم آمادگی شرکت های 
تولیدکننده لبنی در برخی استان ها برای تولید شیر فرادما یا استریل است.

در این راستا میراسلام تیموری - رئیس هیات مدیره انجمن صنایع فرآورده 
های لبنی -  در پاســخ به این ســوال که چرا طرح شــیر رایگان مدارس با 
بیش از دوماه تاخیر از آغاز ســال تحصیلی جدید اجرا شــد؟ به ایسنا گفت: 
در مذاکراتی که برای اجرای طرح شیر مدارس انجام شده بود، قرار بود این 
طرح به طور متمرکز و با عقد تفاهم نامه با انجمن صنایع فرآورده های لبنی 
انجام شود اما بنا بر آنچه مسئولان آموزش و پرورش و همینطور نمایندگان 
سازمان برنامه و بودجه اعلام کردند، به دلیل وجود موانع قانونی اجرای این 
طرح به طور متمرکز مقدور نشد و آموزش و پرورش ترجیح داد تا مستقیم 
در هر استان با تولیدکنندگان محصولات لبنی وارد مذاکره شوند. این کار 
علاوه بر اینکه باعث عقب افتادن فرآیند عقد قرارداد شد، زمان تامین مواد 

بسته بندی شیر استریل را هم از آنچه پیش بینی شده بود، افزایش داد.
وی افزود: با این وجود با پیگیری هایی که آموزش و پرورش، وزارت جهاد و 
همچنین انجمن صنایع لبنی انجام دادند بخش عمده ای از مشکلات رفع 
شده و امید می رود که باقی استان ها هم مورد پوشش این طرح قرار گیرند.

رئیس هیات مدیره انجمن صنایع فرآورده های لبنی در پاسخ به این سوال 
که گفته می شــود برخی شــرکت های لبنی در بعضی مناطق آمادگی لازم 
برای تولید شیر فرادما را ندارند و آیا این امکان وجود دارد که شیر فرادمای 
مورد نیاز این اســتان ها از اســتان های دیگر تامین شود، افزود: خوشبختانه 
رئیس دولت محل تامین بودجه شیر مدارس را برای سال تحصیلی جدید 
مشــخص کرده، اما دســتورالعمل های آموزش و پرورش بر اســتانی شدن 
بودجه شــیر مدارس تاکید دارد. اســتانی شــدن قراردادها باعث می شود 
تا امکان انتقال محصولات تولیدی از یک اســتان به اســتان دیگر به دلیل 
افزایش هزینه حمل محدود شود. وی با بیان اینکه با توسعه توزیع شیر از 
اســتریل به فراپاســتوریزه و پاستوریزه، بخشی از مشکلات مربوط به تامین 
شیر مدارس حل شده، گفت: پیشنهاد ما این است که برای سال تحصیلی 
آینده از همان خرداد ماه برای اجرای شیر مدارس تمهیدات لازم آغاز شود 
و دیگر اینکه برای تداوم و تثبیت اجرای شیر مدارس و تامین به موقع اعتبار 
آن، در بودجه سال آتی محل تامین بودجه شیر مدارس از محل مالیات بر 
ارزش افــزوده کارخانه هــای لبنی به خصوص کارخانه هایی که در این طرح 

مشارکت می کنند، باشد.

    خبر

 بخش اول لایحه بودجه ســال ۱۴۰۳ زمانی که 
منتشر شد، تغییری در میزان حقوق بازنشستگان 
و مستمری بگیران به عنوان بخش بزرگی از جامعه 
در ســال آینده نسبت به امســال اعمال نشد اما 
بــا تصویب موضوع همسان ســازی حقوق افراد 
بازنشســته در مجلس، جرقــه ای در حقوق این 
افراد خواهد خورد زیرا پایین بودن میزان حقوق 
و بهبود معیشت دغدغه و مطالبه جدی آنان است.

 میزان افزایش حقوق بازنشستگان در سال جاری 
حدود ۲۰ درصد در لایحه بودجه رشد داشت و در 
سال آینده این رقم افزایشی همان ۲۰ درصد است. 
این در حالی است که با موضوع همسان سازی در 
برنامه هفتم توسعه و در سه سال آینده حقوق این 
افراد رشد چشمگیری خواهد داشت. بازنشستگان 
که با افراد تحت تکفل در ۱۸ صندوق بازنشستگی 
حــدود ۶ میلیــون نفر و با جامعه تحت تکفل ۲۴ 
میلیون نفر را شــامل می شوند انتظاراتی از دولت 
در راستای افزایش حقوق و حتی متناسب سازی 

حقوق داشته و دارند.
با افزایش ۲۰ درصدی حقوق و اجرای همسان سازی 
حقوق بازنشســتگان در سه ســال برنامه هفتم 
توســعه، حقوق بازنشستگان و مستمری بگیران 
به ۹۰ درصد حقوق شــاغلان خواهد رســید تا 
شــاید از این طریق بخشی از مشکلات معیشتی 
این قشــر با جامعه هدف ۶ میلیون نفر در جامعه 

حل شــود البته این افزایش حقوق ۲۰ درصدی 
بازنشســتگان و مستمری بگیران بیشتر مشمول 
همه صندوق های بازنشســتگی به جزء سازمان 
تأمین اجتماعی اســت زیرا در ســال های اخیر 
میزان تفاوت رشد حقوق در این سازمان بیمه گر 
بــا جامعه چهــار میلیون و ۲۰۰ هزار نفری کاملا 
مشهود بوده است. اکنون در تبصره ۱۶ نظام اداری، 
حقوق و دستمزد لایحه بودجه سال آینده ضریب 

حقوق گروه های مختلف حقوق بگیر به میزان ۱۸ 
درصــد و حقوق بازنشســتگان، وظیفه بگیران و 
مشــترکان صندوق های بازنشستگی کشوری و 
لشکری و سایر صندوق های بازنشستگی وابسته 
به دستگاه های اجرایی به میزان ۲۰ درصد افزایش 
خواهد داشت. همچنین در این ماده قانونی آمده 
است: در اجرای ماده ۱۶ قانون حمایت از خانواده 
و جوانی جمعیت امتیاز کمک هزینه عائله مندی و 

حق اولاد موضوع بند چهار ماده ۶۸ قانون مدیریت 
خدمات کشوری شاغلان به ترتیب ۲۹۰۰ و ۱۷۸۰ 
و برای بازنشســتگان بــه ترتیب ۲۸۵۰ و ۱۷۵۰ 
و معادل ریالی امتیاز مذکور مشــمولان ماده ۱۶ 

قانون فوق الذکر تعیین می شود.
در لایحــه بودجــه ســال ۱۴۰۲ نیــز حقــوق 
بازنشســتگان،  وظیفه بگیــران و مشــترکان 
صندوق بازنشســتگی کشوری و لشکری و سایر 
صندوق های بازنشستگی وابسته به دستگاه های 
اجرایــی، به میزان ۲۰ درصــد افزایش یافت اما 
جامعــه هدف حوزه بازنشســتگی انتظار اجرای 
دقیــق همسان ســازی حقــوق را دارند تا بهبود 

معیشت زندگی را در این راستا شاهد باشند.
اکنون ۱۸ صندوق بازنشســتگی در ایران فعالیت 
دارد که ۷۳ درصد جامعه شــامل بیمه شــدگان، 
مســتمری بگیران و بازنشستگان را تحت پوشش 
دارند که از این میزان ۵۳ درصد تحت پوشــش 
ســازمان تأمیــن اجتماعی، هفت درصد ســهم 
صنــدوق بازنشســتگی کشــوری و ۱۲ درصد 
ســهم دیگــر صندوق های بازنشســتگی مانند 
تأمیــن اجتماعــی نیروهای مســلح،  صندوق 
بیمه اجتماعی کشــاورزان، روستاییان و عشایر، 
بانک ها، نفت،  آینده ساز و دیگر صندوق ها هستند 
و حدود ۶ میلیون از جامعه هدف این صندوق ها را 
بازنشستگان و مستمری بگیران تشکیل می دهند.

همزمانباتصویبمتناسبسازیحقوقبازنشستگانولایحهبودجهسالآینده؛

تغییرات حقوق بازنشستگان در سال آینده چقدر خواهد بود؟

      کوتاه از جامعه

رئیس پژوهشگاه مطالعات آموزش و پرورش:

ابلاغ آزمایشی »الگوی مدرسه در تراز سند 
تحول« به مدارس از اول دی

بنــا بــر اعلام معاون امور زنان و خانواده رئیس 
جمهــور، علیرغــم وجــود ۲۰ میلیون زن در 
ســن باروری، هم اکنون تعداد موالید ســالانه 

کشــور زیر یک میلیون نفر است 
و اصــلاح ایــن روند بیش از 

هر مساله ای نیازمند کار 
فرهنگی است.

انســیه خزعلــی در 
نشســت با بانوان خیر 
ایثارگــر، با بیان اینکه 

اصلاح روند فرزندآوری 
در کشــور بیــش از هــر 

مساله ای نیازمند کار فرهنگی 
اســت، اظهار کرد: در دهه شــصت ۱۰ 

میلیون خانم در ســن باروری و ۲ میلیون در 
ســال تولد داشــتیم اما الان بالای ۲۰ میلیون 

خانم در سن باروری با زیر یک میلیون تولد در 
سال داریم. وی با بیان اینکه روز به روز تعداد 
موالیــد مــا کاهش پیدا می کند، تاکید کرد: با 
وجود اینکه بعضی از علل کاهش 
اقتصــادی اســت ولی باید 
توجــه کرد که نوع نگاه و 
توقــع از زندگی عوض 
شده است و این ماییم 
که باید بخواهیم این 
نگاه تغییر کند. معاون 
امــور زنــان و خانواده 
رئیس جمهوری   توضیح 
داد: نگرانی های به حقی برخی 
خانواده شهدا از وضعیت اقتصادی دارند 
اما باید گفت شرایط به سرعت رو به بهبود است 
در دهه ۹۰ رشد اقتصادی ما هر سال منفی بود.

معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور خبر داد:

 کمتر از یک میلیون تولد 
در سال داریم

 رییس کانون هموفیلی ایران گفت: 
تحریم های ظالمانه باعث شــده که 
بــازده زمانی دسترســی به موقع 
بیماران هموفیلی بــه دارو رعایت 
نشــود و آنان با مشــکلات زیادی 

مواجه شوند.
نازنین فرزادی فر در گفت و گویی با 
بیان اینکه دپوی انبار داروی بیماران 
هموفیلی در کشــور وجود ندارد، افزود: به دلیل این تحریم ها، داروهای این 
بیماران به موقع در دسترس نیست و سه تا ۶ ماه در تامین آنها عقب هستیم.

وی تاکید کرد: داروهای هموفیلی حداکثر تا ۶ روز در انبار می ماند و این یک 
فاجعــه بــوده، زیــرا در طی این مدت فقط می توان این داروها را برای بیماران 
کمی مصرف کرد.وی اظهارداشــت: حدود ســه ماه است که یکی از داروهای 
ضــروری هموفیلــی ها را نداریم و از داروهای جایگزین مانند فاکتور هشــت 
استفاده می شود.فرزادی فر با بیان اینکه فاصله زمانی دسترسی بیمار به دارو 
در کشــور عایت نمی شــود، گفت: حدود ۹ ماه اســت که داروی مکمل برای 
جلوگیری از خونریزی برای بیماران هموفیلی در کشور تولید نمی شود. وی 
تصریح کرد: به همین دلیل فاصله عمیقی میان حوزه سلامت و بیماران است 

و دوره درمان بیماران هموفیلی با مشکل مواجه می شوند.

رییس کانون هموفیلی ایران:

تحریم سطح دسترسی بیماران 
هموفیلی به دارو را کاهش داده است

      کاریکاتور

زیر پوست شهر

آگهي حصر وراثت
خانم زیور جاســمی فرزند محمد به شــماره ملی 4519563410 به اســتناد گواهی فوت و رونوشت 
شناسنامه مرحومه نارنج حسینی و تصویر شناسنامه ورثه و استشهادیه محلی ، درخواستی به این شورا 
ارائه داده که به شماره 0200207در این شورا ثبت شده است که حکایت از این دارد شادروان خانم 
 نارنج حسینی فرزند سلیمان به شماره ملی 5810020852 صادره از ملکشاهی متولد 01 / 01 / 1330

 در تاریخ 11 / 11 / 1401 فوت نموده و ورثه حین الفوت وی عبارت است از :
 1- خانم ماریه جاسمی فرزند محمد متولد 01 / 07 / 1346 به شماره ملی 4529695859 دختر متوفی
 2- خانم سعدیه جاسمی فرزند محمد متولد 01 / 07 / 1347 به شماره ملی 4529695867 دختر متوفی 
3- خانم کافیه جاسمی فرزند محمد متولد 01 / 02 / 1355 به شماره ملی 4519563402 دختر متوفی
4- خانم زیورجاسمی فرزند محمد متولد 01 / 02 / 1356 به شماره ملی 4519563410 دختر متوفی
5- خانــم خوبانو جاســمی فرزند محمد متولــد 10 / 12 / 1349 به شــماره ملی 4529695875 

دختر متوفی
6- خانم خدیجه جاسمی فرزند محمد متولد 01 / 02 / 1358 به شماره ملی 4519563429 دختر متوفی 
7- خانم گل زار جاسمی فرزند محمدخان متولد 01 / 10 / 1351 به شماره ملی 5819859561 دختر 
 متوفی8- خانم طوبی جاسمی فرزند محمد متولد 20 / 11 / 1360 به شماره ملی 5819863577 دختر متوفی
اینك با انجام تشریفات مقدماتي درخواست مزبور را در یك نوبت آگهي مي نماید تا هر كسي اعتراضي 
دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر این آگهي ظرف یك ماه به این شورا تقدیم دارد 

در غیر اینصورت گواهي حصر وراثت صادر خواهد شد.

شعبه دوم شورای حل اختلاف شهرستان مهران –امین آزادپور

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان آذربایجان غربی 
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت شهرستان میاندوآب

آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

 )موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه(
هیئت حل اختلاف مســتقر در اداره ثبت اسناد و املاک شهرســتان میاندوآب به شرح زیر 
تصرفات مفروزی و مالکانه اشــخاص را تأیید و به جهت عدم دسترسی به مالکین مقرر شده 
است پس از نشر آگهی سند مالکیت رسمی صادر و تسلیم گردد و علیهذا در اجرای ماده 3 
قانون مذکور و آئین نامه اجرائی آن مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز جهت اطلاع مالکین 
مشاعی و سایر صاحبان حقوق آگهی می شود و چنانچه اشخاص اعتراضی داشته باشند حداکثر 
ظرف مدت دو ماه از تاریخ انتشــار اولین آگهی اعتراض کتبی خود را مستقیمٱ به اداره ثبت 
اسناد و املاک شهرستان میاندوآب تسلیم نموده و باید یک ماه پس از تاریخ تسلیم اعتراض 
به اداره ثبت اســناد و املاک شهرستان میاندوآب ، دادخواســت خود را به مراجع ذیصلاح 
قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در غیر این صورت سند مالکیت مورد تقاضای متصرف بر 
اساس مدلول رأی صادره در حدود و مقررات صادر خواهد شد و صدور سند مالکیت جدید 

مانع مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود .
1 - رأی شــماره 140260313006009029 مورخه 1402٫08٫27 تقاضای آقای محبوب 
لطفی فرزند علی مبنی بر صدور ســند مالکیت ششدانگ یک باب ساختمان قسمتی از پلاک 
2411 فرعی از یک _ اصلی بخش 14 مراغه حوزه ثبتی میاندوآب واقع در میاندوآب خریداری 
شــده از سهمی وراث مرحوم صمد حلاج به شماره پرونده 1408 - 1402  هیأت به مساحت 

356٫58 متر مربع که برای آن پلاک 30540 فرعی تعیین گردیده است . م ٫ الف 16
تاریخ انتشار نوبت اول : دوشنبه مورخ 1402٫09٫20

تاریخ انتشار نوبت دوم : سه شنبه مورخ 1402٫10٫05
سعید سیفی - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک میاندوآب

آگهی مفقودی
تیــپ پــژو  ســواری  خــودرو  ســبز(  )بــرگ   شناســنامه 
موتــور شــماره  بــه   1398 مــدل   405SLX-TU5 

شاســی  شــماره  بــه   164B0248124
NAAM31FE8KK237935  بــه شــماره پــلاک ایران 98 
– 893 ص 34 بــه نــام عبدالرحیــم احمدی پور به شــماره ملی 
5810053416  مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

ایلام

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کهگیلویه و بویراحمد
 اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک دنا 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
 آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
 برابــر رای شــماره 140260320004000688 هیات اول/ دوم موضــوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک دنا 
تصرفــات مالکانــه بلامعارض متقاضی آقای/ خانم فرهمند شــریفی پور فرزند گرگ اله بشــماره 
شناسنامه 845 صادره از سـ سی سخت در یک قطعه زمین زراعی به مساحت 2843/91 مترمربع 
پلاک فرعی 958 از اصلی 591 مفروز و مجزی شــده از پــلاک * فرعی از * اصلی قطعه واقع در 
کریک خریداری از مالک رســمی آقای/خانم اسحاق یعقوبی نژاد محرز گردیده است. لذا به منظور 
اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی شــود در صورتی که اشــخاص نســبت به 
صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
،اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت 

مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد
 تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/09/20 تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/10/05

 اصغر حسن زاده نصرآباد علیا رئیس ثبت اسناد و املاک دنا 

رئیس پژوهشگاه مطالعات آموزش و پرورش، از 
ابلاغ آزمایشی »الگوی مدرسه در تراز سند تحول 
بنیادین« و »الگوی ارزیابی مدارس در تراز سند 

تحول بنیادین« به مدارس از اول دی 
ماه خبر داد.

 علــی محبی بــا حضور در 
مراســم نکوداشت هفته 
پژوهــش و تجلیــل از 
فرهنگیان و دانش آموزان 
پژوهشگر برتر اظهار کرد: 

الگوی مدرسه در تراز سند 
تحــول بنیادیــن آموزش و 

پــرورش و الگوی ارزیابی مدارس 
در تراز سند تحول بنیادین را به سرانجام 

رسانده و نهایی کردیم و از اول دی ماه به صورت 
آزمایشی و داوطلبانه برای مدارس ابلاغ می شود. 

وی در عین حال تاکید کرد: جامعه هدف ما برای 
الگوی مدرسه در تراز سند تحول بنیادین آموزش 
و پرورش تمام مدارس کشــور هستند و ما قائل 
به مدرســه انتخابی نیستیم چراکه 
تمام مدارس کشــور، جامعه 
هدف سند تحول بنیادین 
هستند. رئیس پژوهشگاه 
مطالعــات آمــوزش و 
پرورش، بــا بیان اینکه 
مسیر اجرا و تحقق سند 
تحــول بنیادین آموزش 
و پــرورش، بیانیه گام دوم و 
سند تحول دولت انقلابی آموزش 
و پرورش است، توضیح داد: مسیر اجرای 
این ســه ســند در آموزش و پرورش نیز مدرسه 
است و در مدرسه باید تحول همه جانبه رخ دهد.

معاون اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از ایجاد بیش 
از ۱۲۰ هزار شــغل خانگی تا پایان آبان ماه امســال و تحقق ۸۰ 

درصدی اهداف طرح خبر داد.
محمود کریمی بیرانوند   درباره آمار اشــتغال خانگی در ســال 
جاری اظهار کرد: از ابتدای امســال تا پایان آبان ماه برای بیش 
از ۱۲۰ هزار نفر در حوزه مشاغل خانگی اشتغالزایی شده است 
کــه تحقــق ۸۱ درصــدی اهداف این طرح را نشــان می دهد و 
درصددیم تا پایان ســال به هدفگذاری ایجاد ۱۵۰ هزار فرصت 
شــغلی جدید از طریق مشــاغل خانگی دست پیدا کنیم. وی با 

اشــاره به اختصاص ۳۰۰۰ میلیارد تومان تســهیلات مشــاغل 
خانگی در ســال ۱۴۰۱ گفت: این تســهیلات امسال به ۴۰۰۰ 
میلیارد تومان رســید که رشــد ۳۳ درصدی نسبت به سال قبل 
داشــت و به دلیل جذب مناســب اعتبار ۱۰۰۰ میلیارد تومان 

دیگر نیز توسط بانک مرکزی اختصاص یافت.
به گفته معاون اشتغال وزیر کار با همکاری بانک مرکزی اعتبار 
جدید به تســهیلات قبل اضافه شــد و سقف اعتبارات مشاغل 
خانگی به ۵۰۰۰ میلیارد تومان افزایش پیدا کرد. کریمی بیرانوند 
درباره میزان پرداخت و درصد کارمزد وام اشتغال خانگی گفت: 

در حال حاضر به مشاغل خانگی مستقل و پشتیبان تسهیلات 
پرداخت می شود که سقف تسهیلات پرداختی به مشاغل خانگی 
مســتقل ۱۵۰ میلیون تومان و مشــاغل پشــتیبان به ازای ۴۰ 
نفر اشــتغالزایی ۴ میلیارد تومان اســت که با کارمزد ۴ درصد 
پرداخت می شــود. وی همچنین از رشــد ۲۰۰ درصدی صدور 
مجوزهای کســب و کار در ســال گذشته خبر داد و تاکید کرد: 
سال قبل ۲۱۸ هزار مجوز مشاغل خانگی صادر شد که از محل 
صدور این مجوزها ۱۰۳ هزار فرصت شــغلی در بخش مشــاغل 

خانگی به وجود آمد.

ایجاد ۱2۰ هزار شغل خانگی طی ۸ ماهه امسال
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جهت برپایی اردوی آماده سازی؛
تیمملیووشوهندبهایرانمیآید

 تیم ملی ووشــو هند با ۱۴ ورزشــکار برای برپایی اردوی آماده ســازی به 
ایران خواهد آمد.

 تیم ملی ووشــو هند با ۱۴ ورزشــکار جهت برپایی اردوی تدارکاتی و 
آماده ســازی ۲۲ آذرماه وارد ایران خواهد شــد. این تیم ملی پس از ورود 
به ایران راهی مازندران شــده تا به مدت ۱۴ روز تمرینات خود را در این 
استان پیگیری کند. هند یکی از کشورهای مطرح در ووشو جهان و آسیا 
در بخش ســاندا اســت که مدال های مختلفی را در رویدادهای مهم به 

دست آورده است.

سعیدمعروفازتیمملیوالیبالدورشد؟
با توجه به رویکرد سرپرســت جدید فدراســیون والیبال مبنی بر بکارگیری 
مربی خارجی، به نظر می رسد احتمال کمی برای سرمربیگری سعید معروف 

در تیم ملی وجود دارد.  
 وحید مرادی سرپرســت فدراســیون دوومیدانی روز گذشته از چهار گزینه 
نهایی سرمربیگری تیم ملی والیبال رونمایی کرد. بر این اساس روبرتو پیاتزا، 
ولادیمیر آلکنو، سعید معروف و توماس توتولو نفراتی هستند که قرار است 
کمیته فنی فدراســیون در مورد آنها تصمیم گیری کند تا در نهایت ظرف 

یکی دو ماه آینده تکلیف سرمربی تیم ملی  روشن شود.
یکی از نکات قابل توجه در انتخاب سرمربی تیم ملی تغییر رویکرد فدراسیون 
نسبت به سرمربیگری سعید معروف است. در حالی که محمدرضا داورزنی 
رئیس ســابق فدراســیون تمایل داشت تا بار دیگر یک گزینه ایرانی هدایت 
تیم ملی را برعهده بگیرد و ســعید معروف را برای این کار در نظر داشــت اما 
وحید مرادی سرپرست فدراسیون معتقد است نباید  مهره ای مثل معروف 
را که یکی از شاخص ترین چهره والیبالی ایران است به این زودی به عنوان 

سرمربی انتخاب کرد.
مرادی در مورد ســرمربیگری معروف معتقد اســت: »داورزنی علاقه اش این 
بود که این فرصت مجدد به مربی ایرانی داده شود. اختلاف نظرهایی داشتیم 
البته شخصا با سعید صحبت نکرده ام. او ظرفیتی بی بدیل برای آینده ایران 
اســت اما معتقدم نباید نیروهای اینچینی مان را بســوزانیم. باید تصمیمی 
درســت گرفته شــود. آن هم کمیته فنی در این حوزه صحبت می کند. تیم 
ملی ما یکبار تجربه مربی ایرانی داشــته و الان تصمیمش باید درســت باشد 
که والیبال صدمه نخورد. ســعید ظرفیت بالایی برای والیبال ایران اســت و 
باید مراقبشان باشیم. معتقدم سعید معروف هنوز ظرفیت این را دارد که به 
عنوان بازیکن - مربی کمک کند اما بستگی به تصمیمات معروف و در عین 
حال تصمیمات کمیته فنی دارد.« به این ترتیب یکی از احتمالات این است 
که معروف به عنوان مربی در کادر تیم ملی قرار گیرد و یک گزینه خارجی به 
عنوان سرمربی انتخاب شود که به نوعی همان ترکیب کادر ایرانی - خارجی 
مورد اشاره سرپرست فدراسیون است. البته این موضوع بستگی به تصمیم 
کمیتــه فنــی و همچنیــن نظر معروف دارد که در نهایت هر دو طرف به این 

جمع بندی می رسند یا خیر.

آخرینفرصتبرایجاماندگاندریافت
سودسهامعدالت

شــرکت ســپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار و تســویه وجوه از 
آخرین فرصت به جاماندگان دریافت سود سهام عدالت خبر داد. 
 شــرکت سپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار با انتشار اطلاعیه ای 
اعلام کرد: بیش از یک میلیون سهامدار سهام عدالت همچنان با 
مشــکل شبای بانکی معتبر روبرو هستند که این افراد می توانند 
با ثبت نام در سامانه جامع اطلاعات مشتریان )Sejam.ir( یا درج 
Sahamedalat.( شماره شبای معتبر خود در سایت سهام عدالت

ir( در فرآیند دریافت ســود ســهام خود قرار گیرند.بر اساس این 
اطلاعیه، »شــماره شــبای نامعتبر، حساب بانکی مسدود، راکد، 
مشــترک )دو امضا(، ارزی و بلندمدت« مهم ترین دلایلی اســت 
که تاکنون ســود به حســاب این گروه از سهامداران سهام عدالت 

واریز نشده است.
هــم اکنون شــرکت ســپرده گذاری مرکزی درحــال دریافت 
ســود ســهام عدالت ســال مالی منتهی به ۲۹ اسفندماه ۱۴۰۱ 
از شــرکت های ســرمایه پذیر و آماده ســازی واریز سود تا پایان 

آذرماه جاری به مشمولان است.

افزایشهمکاریهایاقتصادیوبانکی
میانایرانوعمان

رئیس کل بانک مرکزی ایران و وزیر دارایی عمان در رایزنی با 
یکدیگر، با اشــاره به رشــد ۴۱ درصدی حجم مبادلات تجاری 
در سال جاری میان دو کشور، بر ضرورت افزایش همکاری ها به 
منظور تسهیل مناسبات اقتصادی و همچنین توسعه مبادلات 

تجاری میان ایران و عمان تاکید کردند.
محمدرضــا فرزیــن علاوه بر گفت وگــو با رییس بانک مرکزی 
عمان، در دیدار با ســلطان الحبســی - وزیر دارایی عمان - نیز 
توسعه و ارتقای تعاملات پولی، مالی، بانکی و همچنین تقویت 
و افزایش مناسبات و مبادلات تجاری و اقتصادی میان ایران و 
عمان را با توجه به روابط خوب دوجانبه مهم و رو به رشد توصیف 
کــرد و گفــت: از همه ابزارها برای افزایش همکاری های پولی و 
بانکی میان ایران و عمان اســتفاده می کنیم تا حجم مبادلات 
اقتصادی افزایش یابد. در این دیدار، ســلطان الحبســی - وزیر 
دارایی عمان - نیز با اشاره روابط خوب اقتصادی دو کشور طی 
ســال های اخیر، فعال ســازی ظرفیت های مختلف عمان برای 
توســعه همکاری هــای با ایــران را مورد تاکید قرار داد و گفت: 
افزایش همکاری های اقتصادی و تسهیل مبادلات تجاری میان 
عمان و ایران در دستور کار است.فرزین همچنین با حضور در 
شعبه بانک ملی در مسقط و گفت وگو با مدیران این بانک، در 
جریان مسائل آن قرار گرفت و دستورهای لازم را برای تقویت 
مبادلات بانکی و پولی به منظور افزایش همکاری های اقتصادی 

دو کشور صادر کرد.

    خبر

    خبر

زنگ خطر برای میر ایرانی؛ 
بازگشتقدرتمندانهکارلوسبلغاری

جوان اول وزنه برداری بلغارستان در بازگشت به میادین موفق به شکست 
رکورد دوضرب دسته ۸۹ کیلوگرم شد.

 پیکارهــای وزنه بــرداری جایــزه بزرگ قطــر از روز ۱۴ آذرماه آغاز و 
روز گذشــته مســابقات دســته ۸۹ کیلوگرم این رقابت ها برگزار شد. 
میرمصطفی جوادی نماینده ایران در این دسته بود که تنها وزن کشی 
کرد و روی تخته رقابت نرفت. لی دائین دیگر مدعی این دسته از چین 
نیز به وزن کشــی اکتفا کرد. اما مهمترین اتفاق روز گذشــته بازگشت 

کارلوس ناسار بلغاری و ظهور غول کلمبیایی بود.
کارلوس ناســار که به خاطر مصدومیت نتوانســت در مسابقات جهانی 
عربســتان به میدان برود در قطر کاپ حضور قدرتمندانه ای داشــت و 
موفق شــد رکورد دوضرب این دســته را یک کیلوگرم ارتقا دهد. ناسار 
بــا مهــار وزنه ۱۷۰ کیلوگــرم در یک ضرب به کار خود پایان داد اما در 
دوضرب فوق العاده ظاهر شــد و موفق به مهار وزنه ۲۲۳ کیلوگرم شــد. 
رکورود پیشین این دسته در اختیار تیان تائو چینی بود که در مسابقات 

قهرمانی آسیا، ۲۲۲ کیلوگرم را ثبت کرده بود.
بازگشت کارلوس ناسار و قدرت نمایی وی در دوحه زنگ خطری برای 
تمام مدعیان این دسته به ویژه میرمصطفی جوادی است. جوادی که 
از وی به عنوان جانشین کیانوش رستمی در وزنه برداری ایران و جهان 
یاد می شــود شــهریورماه امسال در پیکارهای جهانی عربستان با مهار 
۱۶۹ کیلوگرم در یک ضرب و ۲۱۵ کیلوگرم در دوضرب و ثبت مجموع 

۳۸۴ کیلوگرم به نشان طلای دوضرب و مجموع این دسته رسید.

بازگشتمهدیتقویبهکشتی
ستاره سال های نه چندان دور کشتی ایران قرار است در قامت مربی 

به فعالیت خود در تیم ملی کشتی آزاد ادامه بدهد.
  رقابت های کشــتی آزاد قهرمانی کشــور به عنوان مرحله نخســت 
انتخابی تیم ملی از روز چهارشــنبه در ســاری برگزار می شــود. پس 
از روی کار آمدن محســن کاوه به عنوان ســرمربی جدید تیم ملی 
کشــتی آزاد، صحبت های زیادی درباره احتمال حضور ســتاره های 
ســابق کشــتی ایران همچون مهدی تقوی و صادق گودرزی در کادر 

فنی تیم ملی شنیده شد.
حال با توجه به در پیش بودن رقابت های انتخابی تیم ملی، نام مهدی 
تقوی ستاره سابق کشتی ایران و دارنده ۲ مدال طلای جهان در سال 
های ۲۰۰۹ و ۲۰۱۱ در میان کمیته فنی این رقابت ها قرار گرفت تا 
حضور او در کادر فنی تیم ملی جدی تر از همیشــه شــود. تقوی چند 
ســال پیش و پس از شکســت مقابل حســن یزدانی در انتخابی وزن 
۷۰ کیلوگرم تیم ملی کشــتی آزاد برای مســابقات جهانی ۲۰۱۵، از 
دنیای قهرمانی کنار رفت و طی این سال ها فعالیت جدی در کشتی 
نداشت.محسن کاوه، غلامرضا محمدی، مهدی تقوی و اباذر اسلامی 

اعضای کمیته فنی در این رقابت ها هستند.

    خبر

حسن پور: 
بانکهابهتکالیفخوددراعطایتسهیلات

عملنمیکنند
عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی گفت: جوانان ماه ها 
برای دریافت وام ازدواج سرگردان بانک ها شده و بانک ها آنها را به هم پاس 
می دهند؛ بانک ها به تکالیف خود در اعطای تسهیلات عمل نمی کنند.

 شهباز حسن پور در جلسه علنی در نطق میان دستور خود گفت: شهدای 
مقاومت باعث عزت اســلام و تحقیر جبهه کفر شــدند؛ امروز آمریکای 
مستکبر مجبور شد ننگ وتو کردن قطعنامه آتش بس در غزه را جهت 
حمایت از رژیم منحوس و کودک کش صهیونیســم به جان بخرد. وی 
با بیان اینکه باید وزرای دولت هم راســتا با رئیس جمهور، تلاش خود 
را زیاد کنند، افزود: دســت هایی که در حل مشــکلات مردم کارشکنی 
می کند، باید شناسایی و قطع شوند تا دولت بتواند با رونق اقتصادی و 
ایجاد اشــتغال برای جوانان، موجبات امید و شــادابی بیشتر در جامعه 

را فراهم کند.
وی ادامه داد:  مشکلاتی همچون گرانی کالاها، اجاره مسکن و بیکاری 
باعث عدم تمایل جوانان به تشــکیل خانواده شــده است؛ طبق برنامه 
دولت باید حداقل دو میلیون مسکن ساخته می شد و تورم کاهش پیدا 
می کرد اما محقق نشده، چه کسانی مانع تحقق آن شده  و چرا دولت 
دست های پنهان را برملا نمی کند؟این عضو کمیسیون اقتصادی مجلس 
شورای اسلامی گفت: جوانان ماه ها برای دریافت وام ازدواج  سرگردان 
بانک ها شده و بانک ها آنها را به هم پاس می دهند از طرف دیگر هنوز 
ریالی از وام ۳۵۰ میلیون تومانی مسکن روستایی پرداخت نشده است؛ 
بانک ها به تکالیف خود در اعطای تسهیلات عمل نمی کنند. کارگاه های 
کوچک در حال تعطیلی و ورشکستگی اند و به دلیل سوء مدیریت وزارت 
ارتباطات بســیاری از مشــاغل فضای مجازی تعطیل شده اند که این 

باعث یاس و ناامیدی جوانان می شود.
نماینده سیرجان در مجلس شورای اسلامی با اشاره به مشکلات حوزه 
انتخابیه اش گفت: وزیر اقتصاد هیاتی به اســتان کرمان برای بررســی 
پرداخت وضعیت وام های تکلیفی اعزام کند؛ قرار بود بخشی از مشکل 
اشــتغال توســط بانک ها با پرداخت وام  حل و فصل شــود اما متاسفانه 
پرداخت نشده و بانک ها سه قفله شده اند. حسن پور با انتقاد از گرانی 
گاز گفت: قطعی گاز شرکت های بزرگ صنعتی و معدنی باعث تعطیلی و 
جلوگیری از توسعه و پیشرفت کشور و استان ها شده است؛ در زمستان 
گاز و در تابستان برق را قطع می کنید، یک بار تکلیف مردم را مشخص 
کنید. با بخشنامه های خلق الساعه ای کار پیش نمی رود که رن هم توسط 
برخی وزارتخانه ها و بدون کار کارشناســی و دقت نظر صادر می شــود. 
حســن پــور با انتقاد از وضعیــت حمل ونقل جاده ای، هوایی، دریایی و 
ریلی گفت: مردم برای سفرشان دچار بحران و مشکل شده اند. از وزیر 
کشور نسبت به وضعیت ایمن سازی جاده ها و نقاط حادثه خیز کشور 
چاره اندیشــی کند. تعداد تلفات جاده ای روز به روز رو به افزایش پیدا 
می کند. این نماینده مجلس شورای اسلامی همچنین با تاکید بر لزوم 
سامان دادن وضعیت  وضعیت دارو در کشور گفت: دولت به این وضعیت 

پایان داده و جلوی تورم لجام گسیخته را بگیرد.

    خبر

بانک مرکزی اعلام کرد: ادعای تامین کســری ارز حمایتی از 
محــل خریــد ارز با نرخ بالاتــر و افزایش پایه پولی از این محل 
کاملًا دروغ است و ادعای مطرح شده توسط مرکز پژوهش های 
مجلس و برخی رسانه ها مبنی بر تامین کسری ارز ترجیحی با 
نرخی بالاتر به شــدت تکذیب می شود. اطمینان می دهیم که 
تاکنــون حتــی یک دلار هم با نرخ بالاتر از نرخ ترجیحی برای 

تأمین منابع ارز مورد نیاز خریداری نشده است.
  بانک مرکزی اعلام کرد: برخی رسانه ها روز شنبه ۱۸ آذر ماه 
و به نقل از گزارش مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی 
در گزارش های همچون "رفاه ســوزی با ارز دولتی" و نظایر آن 
مطالبی را در ارتباط با تعدیل فروض لایحه بودجه سال ۱۴۰۳ 
مطرح کرده و ضمن بیان ابهاماتی در خصوص نحوه تامین ارز 
ترجیحی )هر دلار معادل ۲۸۵ هزار ریال( در ۷ ماهه سال جاری، 
شائبه ای را در خصوص آثار پولی این اقدام مطرح کرده است. 
در گزارش مرکز پژوهش های مجلس و رســانه های منتشــر 
دهنده مزبور، به غلط چنین عنوان شــده که کســری منابع بر 
مصارف ارزی ترجیحی در هفت ماه نخست امسال معادل ۴.۵ 

میلیارد دلار بوده و بانک مرکزی این کسری را از مرکز مبادله 
ایران و با نرخ ۴۰ هزار تومان خریداری کرده که این موضوع واجد 
افزایش پایه پولی به میزان ۶۰ هزار میلیارد تومان بوده است!؟

علاوه بر این، حتی برخی روزنامه های اقتصادی، سوار بر موج 
رســانه ای جاری کشــور و با طرح موضوعی نامربوط، سیاست 
ارز ترجیحی جهت واردات کالاهای اساســی و دارو را به فســاد 
مطرح در پرونده ارز چای پیوند زده و این سیاســت را به بروز 
رانت و فســاد مزبور معرفی کرده اند!؟بانک مرکزی در ارتباط 
با موضوع کسری منابع ارز ترجیحی )۲۸۵ هزار ریالی( و آثار 
پولی آن تاکید می کند که اولاً، محاســبه کســری منابع ارز 
ترجیحی بر مبنای تفاوت مبلغ تأمین ارز کالاهای مشــمول 
ارز ترجیحی و ســهم دولت از وصولی ناشــی از صادرات نفت 
خــام، میعانــات گازی و خالص صــادرات گاز طبیعی، گمراه 
کننده و مبالغه آمیز اســت. زیرا فرآیند تأمین ارز تا پرداخت 
ارز بــه ذینفــع امری زمان بر بوده و مبلغ قابل توجهی از تأمین 
ارز اعلامی اساســاً منجر به پرداخت ارز به ذی نفع خارجی و 

فروش قطعی ارز نمی شود. 

 بانک مرکزی: ادعای تامین کسری ارز ترجیحی
 از محل خرید ارز با نرخ بالاتر دروغ است

بررســی MRI پای کامران قاســمپور نشان داد وی بار دیگر دچار 
پارگی کشاله ران شده است.

کامران قاســمپور چند ماه پیش حضور در رقابت های قهرمانی 
جهان را به علت پارگی کشــاله ران از دســت داد. او در شرایطی 
که قصد داشــت در رقابت های قهرمانی ایران به عنوان مرحله 
نخســت انتخابی تیم ملی در وزن ۹۷ کیلوگرم به میدان برود 
و کارش را برای رســیدن به دوبنده تیم ملی در المپیک ۲۰۲۴ 
پاریس آغاز کند، در جریان تمرین بار دیگر دچار آسیب دیدگی 

از همان ناحیه شد و نتوانست به تمریناتش ادامه بدهد.وی پس  
از این اتفاق اقدام به گرفتن MRI کرد که در نهایت پزشکان شب 
گذشــته تایید کردند کشــاله ران او دچار ۲۰ درصد پارگی شده 
است تا به این ترتیب وی حضور در مسابقات قهرمانی کشور به 
عنوان مرحله نخست انتخابی تیم ملی را از دست بدهد. حسین 
نقیبی مربی کامران قاسمپور این خبر را تایید کرد. البته قاسمپور 
راهی تهران شــده و قرار اســت بار دیگر در تهران زیر نظر دکتر 

کیهانی مورد معاینه قرار بگیرد.

 دروازه بان اســبق اســتقلال معتقد که دربی روز پنج شــنبه، 
بــازی با کیفیتی خواهد بود و دو تیم تاکتیک احتیاط آمیزی 

نخواهند داشت.
 یک دربی دیگر در راه است و استقلال و پرسپولیس روز پنج شنبه 
۲۳ آذر در چارچــوب یــک بازی معوقه از هفته پنجم لیگ برتر در 
ورزشگاه آزادی با هم روبه رو می شوند. هادی طباطبایی، دروازه  بان 
اسبق استقلال در گفت وگو با ایرنا درباره دیدار روز پنج شنبه، گفت: 
دربی همواه خاص اســت و کیفیت دربی در چند ســال اخیر بالاتر 
رفته و تماشاگرپسندتر شده است. استقلال و پرسپولیس هم در 
شرایطی روبروی هم قرار می گیرند که سبک خوبی، فوتبال بازی 

می کنند. دربی نماد فوتبال ایران است و امیدوارم پنج شنبه 
شــاهد یک بازی با کیفیت باشیم.در نهایت امیدوارم 

استقلال با نتیجه ای که در این مسابقه می گیرد 
به صدرنشینی ادامه بدهد.

وی درباره تاثیرگذاری دو مســاوی متوالی 
اســتقلال در دو بازی اخیر در نتیجه بازی 
روز پنج شنبه، اظهار داشت: چنین نتایجی 

اصلا غیرطبیعی یا نشان دهنده یک بحران نیست. 
روند بازی اســتقلال شکل خوبی و باکیفیتی دارد و 

در دربی هم پیش بینی می کنم که تیم همین روند را 
ادامه بدهد. به خصوص که استقلال با توجه به بضاعتی 

که داشته خیلی خوب امسال نتیجه گرفته است.
طباطبایی با بیان اینکه، نزدیک شدن سایر رقبا به استقلال با 

توجه به نتایج اخیر نگران کننده نیست، تصریح کرد: به هر حال 
رقابت در لیگ نزدیک است. سایر تیم ها هم عملکرد خوبی داشته اند 
و می شود گفت در نیمه بالای جدول، تیم ها کیفیت بالایی دارند و 

روند قابل قبولی در نتیجه گیری داشته اند. وی درباره مشکل گلزنی 
استقلال در فصل جاری با وجود اضافه شدن گوستاوو بلانکو، یادآور 
شد: بضاعت فوتبال ما در همین سطح است و بازیکنان حاضر در 
لیگ شاخص ترین ها هستند. بازیکنان خارجی هم به تیم ها اضافه 
می شوند، با توجه به اینکه در یک لیگ دیگر بازی کرده اند، تا اینکه 
بخواهند خودشــان را با فضای جدید، ســبک بازی و تاکتیکی که 
قرار است در لیگ ایران بازی کنند، وفق بدهند، طول می کشد و 
احتیاج به زمان دارد. البته مشــکل گلزنی و نداشــتن یک مهاجم 
تمام کننده را نه تنها در استقلال، بلکه در خیلی از تیم های لیگ 
برتر می توانید ببینید و مختص یک تیم نیست. طباطبایی درباره 
اینکه چطور حساسیت دربی را کنترل می کرد، 
هم یادآور شد: زمان حضور در استقلال، با توجه 
به حضور در رده های ملی، تجربه خوبی داشتم. 
ســال ها در لیگ روبــه روی دو تیم بازی 
کــرده بودم و این تجربه ها به من کمک 
کرد که بتوانم که استرس حضور در دربی 
را کنترل کنم. طباطبایی در پاسخ به این سوال 
که آیا نگران نیست که تیم ها ابتدا برای نباختن 
بــه زمین بیایند و احتیــاط دو تیم، کیفیت 
مسابقه را پایین بیاورد، اظهار داشت: این 
برمی گــردد بــه این که مربیان با چه 
تفکراتی، تیم را وارد زمین می کنند. 
من بعید می دانم چه استقلال و چه 
پرسپولیس برای نباختن پا به مسابقه بگذارند.در 
چنــد بــازی آخر، روند احتیاط  آمیزی را از دو تیم 

ندیدیم و سعی کردند که با کیفیت بازی کنند.

ستارهکشتیایرانغایببزرگانتخابیتیمملی

طباطبایی: 

استقلال و پرسپولیس با احتیاط بازی نخواهند کرد

      خبر ویژه

شــاخص کل بازار ســرمایه روز گذشته  ۱۴۸۷ واحد رشد 
کرد و به عدد دو میلیون و ۱۶۲ هزار واحد رسید.

 بورس اوراق بهادار تهران در دو روز گذشته نوسان اندک 
افزایشــی را پشــت سر گذاشت. روز یکشنبه  شاخص کل 
۱۱۲ واحــد و دیــروز ۱۴۸۷ واحد رشــد کرد و به رقم دو 
میلیون و ۱۶۲ هزار و ۵۶۱ واحد رســید. شــاخص کل هم 

وزن هــم بــا ۳۶۷۸ واحــد در رقم ۷۵۰ هزار و ۱۲۵ واحد 
ایســتاد. روز گذشــته  تعداد ۴۱۴ هزار و ۳۲۶ معامله به 
ارزش بیــش از ۵۵۰۵ میلیارد تومان در بازار بورس انجام 
شد. فارس، حکشتی، شبندر، وبملت، شتران از نمادهای 
تاثیرگذار و همچنین ثبهســاز، شستا، ثفارس، خگستر و 

سشاهد از نمادهای پرتراکنش دیروز بازار بورس بودند.

شاخصکلبازارسرمایهاندکیافزایشیافت

ورزشی

تیه پول و آ
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رونماییازسامانهنظارتهمگانیبرمصرف
بهینهگازدرخراسانرضوی

مشهد-میرشکار،خبرنگارعصررســانه : مدیر بهره برداری شرکت گاز 
خراسان رضوی گفت: با راه اندازی سامانه نظارت  همگانی بر مصرف بهینه گاز، 
شهروندان می توانند به صورت برخط، اطلاعات مراکز پرمصرف را در اختیار 

بازرسان شرکت گاز قرار دهند.
فرشید دشتی با اعلام این خبر اظهار کرد: متاسفانه همه ساله با شروع فصل 
زمســتان شــاهد مصرف بی رویه و لجام گســیخته گازطبیعی در بخش های 
مختلف استان هستیم که این موضوع ناترازی در تولید و عرضه را به دنبال دارد.

مدیر بهره برداری شــرکت گاز خراســان رضوی با بیان این مطلب که در کنار 
برنامه ریزی و اقدامات دولت سیزدهم در خصوص اجرای پروژه های گسترده 
با هدف تقویت شبکه گاز و ابلاغ دستورالعمل های مختلف توسط هیات دولت 
برای مدیریت مصرف گاز، نیازمند تعامل و هم افزایی شهروندان برای مصرف 
بهینه گاز هستیم افزود: یکی از بخش های بسیار مهم که نیازمند نظارت مردمی 

است، اماکن و ساختمان های تجاری و گردشگری است.

مدیر شرکت نفت منطقه مطرح کرد
ارسال۱۳۲میلیونلیترسوختمایع

بهنیروگاهسبلاناردبیل
اردبیل- هادی صباغی،خبرنگارعصررسانه : مدیر شرکت نفت منطقه 
اردبیل از ارسال ۱۳۲ میلیون لیتر سوخت مایع به نیروگاه سبلان خبر داد و 
گفت: با اشــاره به شــروع فصل پاییز به همه مصرف کنندگان توصیه می شود 

جهت ذخیره سازی سوخت دوم اهتمام ویژه داشته باشند.
سید حجت مدنی ضمن اشاره به ارسال مستمر سوخت مایع به عنوان سوخت 
دوم جهت ذخیره سازی به نیروگاه سبلان گفت: میزان ارسال فرآورده در طی 

هشت ماهه گذشته از سال جاری، یکصد و سی و دو میلیون لیتر بوده است.
مدنی افزود: منطقه با درخواست  بموقع، فرآورده را بدون کمبود و محدودیت 
بطور منظم به نیروگاه یاد شده  ارسال می کند.وی همچنین اتخاذ سیاستهای 
مطلوب ســوخت رســانی بخصوص سوخت جایگزین به نیروگاه ها را یکی از 
اقدامات مطلوب در راستای مسئولیت اجتماعی این شرکت عنوان کرد.مدنی 
خاطرنشان کرد: این نیروگاه یکی از نیروگاه های ایران از نوع سیکل ترکیبی با 
ظرفیت تولید ۱۴۴۰ مگاوات است که شامل ۶ واحد گازی ۱۵۹ مگاواتی و ۳ 

واحد بخار ۱۶۰ مگاواتی در زمینی به مساحت ۸۰ هکتار احداث شده است.

مدیرعامل شرکت گاز مازندران:
مازندرانبهشبکهگازرسانیتهرانمتصلمیشود

ســاری - زهرا امیری فر ، خبرنگارعصررسانه : مدیرعامل شرکت گاز 
مازندران گفت: به منظور کاهش افت فشار گاز در مازندران، شبکه گازرسانی 

این استان به شبکه گازرسانی تهران متصل خواهد شد.
 قاسم مایلی رستمی در نشست با اعضای هیئت رئیسه شورای اسلامی مازندران 
در ســاری اظهار کرد: شــبکه گازرســانی مازندران از هراز و سوادکوه به تهران 
متصل خواهد شد که این امر موجب کاهش افت فشار گاز استان می شود.وی 
با بیان این  که گازرســانی به مناطق بالادســت استان از مطالبات شهروندان و 
شورای اسلامی استان است، افزود: امسال برای گازرسانی به مناطق بالادست 
مازندران حدود ۳۰ هزار میلیارد ریال اعتبار اختصاص یافت که سبب افزایش 
سرعت اجرای طرح های شرکت گاز در این مناطق شد. مدیرعامل شرکت گاز 
مازندران خاطرنشان کرد: گازرسانی به دوهزار و سه هزار تنکابن با اختصاص 
۲ هزار میلیارد ریال اعتبار در حال اجراست و برای بخش دالخانی رامسر نیز 
پنج هزار میلیارد ریال اعتبار اختصاص یافت تا اهالی این بخش نیز از نعمت 

گاز برخوردار شوند.

تامینبرقطرحهایآبرسانیهرمزگان
باایجادشبکهتوزیع

بندرعباس-حسن خاندل،خبرنگارعصررسانه : مدیرعامل شرکت آب و 
فاضلاب هرمزگان گفت: طرح تامین برق برای تاسیسات آبفا در ۵ شهرستان 

در حال اجرا است.
عبدالحمید حمزه پور مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب هرمزگان گفت: ۵ 
پروژه برق رسانی به تاسیسات آبفا در شهرستان های جاسک، رودان، بشاگرد، 
بندرعباس و بستک به طول ۱۱ کیلومتر با اعتبار بیش از ۱۵۰ میلیارد ریال 
اعتبار در دســت اجرا اســت.او افزود: شبکه های برق پس از احداث، برای بهره 
برداری و نگهداری تحویل شرکت توزیع برق می شود.مدیرعامل شرکت آب 
و فاضلاب هرمزگان گفت: از ابتدای امسال نیز شبکه های برق با هدف تامین 
برق ۱۵ باب از تاسیسات شهرستان های حاجی آباد، رودان، میناب، بشاگرد، 
بندرعباس و بســتک ســاخته شــده است.حمزه پور هزینه برق رسانی به این 

تاسیسات را ۲۲۰ میلیارد ریال عنوان کرد.

ارزیابیوپایشواحدهایتولیدمصالح
ساختمانیاستانگلستان

گرگان- زهرا کارزگر،خبرنگارعصررســانه :  با توجه به دســتور نورانی رئیس 
سازمان، مبنی بر نظارت، ارزیابی و پایش واحدهای تولید مصالح ساختمانی 
اســتان، حوزه مدیریت نظام فنی و اجرایی ســازمان به همراه کارگروه مصالح 
و تجهیزات صنعت ساخت شورای فنی استان در ۱۳ آذر، از برخی واحدهای 
تولیدی مصالح سنگدانه ای )سنگ شکن( شهرستان گرگان به بازدید عمل 
آورد.در این بازدیدها بررسی مجوزهای فعالیت، پروانه استاندارد و پروانه بهره 
برداری واحدهای تولیدی، میزان تولید و عرضه و همچنین بررسی مشکلات و 
موانع تولیدکنندگان مذکور در راستای بررسی و ارزیابی فرآیند تأمین، تولید 

و استانداردسازی مصالح در استان در دستورکار اعضا قرار گرفت.

از ابتدای سال جاری تا کنون صورت گرفت؛
تمدید۶۰فقرهقراردادعاملیتتوزیع

کودشیمیاییدرگلستان
گرگان- زهرا کارزگر،خبرنگارعصررسانه :  سید صمد ضیائی مدیر شرکت 
خدمات حمایتی کشاورزی  استان گلستان  گفـت: از ابتدای سال جاری تاکنون 

۶۰ فقره  قرارداد عاملیت توزیع کود به مدت یکسال  تمدید شد.
ســید صمد ضیائی تصریح کرد: قراردادهای فوق یکســاله بوده و کارگزاران می 
بایست هر ساله نسبت به تمدید آن اقدام نمایند. در ادامه افزود: اعلام رضایت مدیر 
جهاد کشاورزی شهرستان مربوطه بعنوان یکی از شرایط لازم جهت تمدید قرارداد 
بوده و همچنین مدیر جهاد کشاورزی شهرستان ضمن اعلام رضایت از عملکرد 
کارگزاران متقاضی حوزه تحت پوشــش خود، نســبت به وضعیت انبار، میزان 
سهمیه کود سالیانه و نحوه و کیفیت توزیع و پایش نهاده ها اظهارنظر می نماید.

    خبر

سنندج-ســارا فیضی ، خبرنگارعصررسانه : 
مدیــرکل صنعت، معدن و تجارت کردســتان گفت: 
میانگین شــفافیت کالا های صنعتی و غیرصنعتی در 

سامانه جامع تجارت ۸۳ درصد است.
 بختیــار خلیقی مدیرکل صنعــت، معدن و تجارت 
کردســتان در جلسه هماهنگی دستگاه های اجرایی 
تاثیــر گــذار در اقتصاد کردســتان، گفــت: یکی از 
رســالت های اداره کل صمت نظارت بر کالا از تولید 
تا توزیع است و در همین راستا سامانه جامع تجارت 
بــرای نظــارت بر انبار کالا های صنعتی و غیرصنعتی 
راه اندازی شــده و میانگین شــفافیت این سامانه در 

کردستان ۸۳ درصد است.
 وی افزود:این ســامانه بر شفاف سازی و بازرسی های 
نوین و هدفمند در سطح بازار تاکید دارد و از بستر این 
سامانه می توان در بحث شفاف سازی کالا های موجود 

در ســطح بازار بهره لازم را ببریم.  خلیقی ادامه داد: 
با توجه به اینکه در ابتدای ســال تفاهم نامه ۳ جانبه 
همکاری بین اداره کل صمت، جهاد کشاورزی و اتاق 
اصناف در خصوص بعد نظارتی بر سطح بازار بسته شد، 

خوشبختانه در اجرای این موضوع اقدامات خوبی در 
سطح بازار شکل گرفته است.  وی یادآور شد: همچنین 
با توجه به شرایط کنونی کشور و تحریم های ظالمانه، 
اقتصاد ما بسته است و بعد نظارتی در سطح بازار شرط 

لازم و کافی است تا رفاه و آرامش در سطح بازار فراهم 
شود.  مدیرکل صنعت، معدن و تجارت کردستان بیان 
کرد: با توجه به اینکه اســتان از لحاظ بعد مســافت 
نســبت به اســتان های مرکزی کشور هزینه حمل و 
نقل بیشــتری را به کالا ها متحمل می کند، نیاز است 
بر کاهش آثار تورمی این موضوع اقدامات جدی انجام 
گیرد.  خلیقی گفت: در حال حاضر ۵ طرح اساســی 
در خصوص ذخیره ســازی کالا های اساســی، میوه و 
مرکبــات، طرح نظارتی ویژه ایام پایانی ســال، طرح 
برگزاری نمایشگاه های عرضه مستقیم، طرح فروش 
فوق العاده در ســطح فروشگاه های زنجیره ای و طرح 

فروش در سطح واحد های صنفی ارائه شده است.
وی اظهــار کرد: هدف از برگزاری این طرح ها آرامش 
بخشی بر بازار، تنظیم بازار، کاهش قیمت ها در سطح 

بازار و رفاه شهروندان در ایام پایان سال است.

مدیرکل صمت استان: 

شفافیت کالا های کردستان در سامانه جامع تجارت ۸۳ درصد است 

اخبار استان ها

کرمانشاه - علی کرمی،خبرنگارعصررسانه :مدیرعامل شرکت 
برق منطقه ای غرب با فرمانده سپاه حضرت نبی اکرم)ص( کرمانشاه 

دیدار کرد و فرا رسیدن هفته بسیج را به وی تبریک گفت.
 جعفر الفتی نیا مدیرعامل این شرکت با حضور در دفتر سردار ریحانی 
فرمانده سپاه حضرت نبی اکرم)ص( استان کرمانشاه، هفته بسیج 
را به وی و همه بسیجیان سلحشور کرمانشاه تبریک گفت. وی در 
این دیدار، نهاد مقدس بسیج را مردمی ترین نهاد ارزشی برخاسته 
از بطن جامعه در نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران عنوان کرد و 

افزود: بسیج موجب عزت، اقتدار، افتخار و سربلندی نظام و انقلاب 
اسلامی است.

مدیرعامل شرکت برق منطقه ای غرب در پایان گفت: خدمات بسیج 
مختــص دفاع مقدس نیســت بلکه بعــد از دفاع مقدس نیز در همه 
بحران های تاریخی، تهدیدها، مشکلات و حوادث همیشه در صحنه 
حاضر بوده است. سردار ریحانی فرمانده سپاه حضرت نبی اکرم)ص( 
اســتان کرمانشــاه ضمن تبریک به مدیرعامل برق غرب به مناسبت 

انتصاب در سمت جدید، برای الفتی نیا آرزوی موفقیت کرد.

دیدار مدیرعامل شرکت برق منطقه ای غرب با فرمانده سپاه حضرت نبی اکرم)ص( کرمانشاه

تبریز-مریــم خدابخش،خبرنگارعصررســانه : معاون 
فرهنگی کمیته امداد آذربایجان شــرقی گفت: اردوهای راهیان 
پیشرفت منطقه شمال غرب کشور با هدف حمایت و پشتیبانی 

از دانش آموزان هنرستانی در تبریز برگزار می شود.
»بهروز شریف«افزود: این اردوها با همکاری یک موسسه شتاب 
دهنده )مجری محتوایی و فرهنگی( و در سه دوره اردویی آموزشی 
در ماه های آذر و دی امســال در محل پایگاه دوم شــکاری تبریز 
برگزار می شود.وی اظهار کرد: دوره اول با حضور دانش آموزان 
دختر اســتان های آذربایجان شــرقی و آذربایجان غربی از ۲۱ تا 
۲۳ آذر و دوره دوم نیز با حضور دانش آموزان دختر استان های 
اردبیل و زنجان از ۲۸ تا ۳۰ آذر برگزار می شود.معاون فرهنگی 
کمیته امداد آذربایجان شرقی گفت: دوره سوم از ۲۶ تا ۲۸ دی ماه 
و با حضور دانش آموزان پسر استان آذربایجان شرقی، آذربایجان 
غربی، اردبیل و زنجان به صورت منطقه ای و همزمان با سراسر 
کشور برای دانش آموزان هنرستانی زیر حمایت برگزار می شود.

شریف، با اشاره به اینکه هدف اصلی دوره های اردویی ایجاد کسب 
و کارهای موفق پس از دانش آموختگی اســت، ادامه داد: از این 
دانش آموزان با اعطای وام اشتغال یا کارانگیزی حمایت می شود.

وی یادآور شد: بازدید از مراکز دانشگاه فنی و حرفه ای، پارک علم 
و فناوری، کسب و کارها و کارآفرین های برتر، برگزاری همایش 
کارآفرینــی و ایــده پردازی)طرح های ابتکاری جدید( و کارگاه 
های تخصصی و بازدید از طرح های موفق اشتغال کمیته امداد 

از مهمترین برنامه های دوره های اردویی است.

بوشــهر-اابراهیم احمدی،خبرنگارعصررســانه : 
مدیرعامل شــرکت توزیع نیروی برق استان بوشهر گفت: از 
محــل تفاهم نامه ای پنج جانبه، ۴۰۰ نیروگاه پنج کیلوواتی 

حمایتی برای مددجویان این استان احداث می شود.
"غلامرضا حشمتی"  اظهار کرد: این طرح با همکاری وزارت 
نیرو، کمیته امداد امام خمینی )ره(، سازمان بهزیستی، بسیج 
سازندگی و معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم کشور 
اجرایی می شود.وی بیان کرد: هدف از احداث ۴۰۰ نیروگاه 
۵ کیلوواتی حمایتی برای مددجویان اســتان بوشــهر ایجاد 
اشتغال، کمک به معیشت، رفع فقر و توانمندسازی اقتصادی 
گروه ها و اقشــار کم برخوردار ســاکن در مناطق روستایی و 
حاشیه شهرها با اولویت مددجویان تحت حمایت نهادهای 
حمایتی و ســایر افراد کم برخوردار است.مدیرعامل شرکت 
توزیع نیروی برق اســتان بوشــهر تصریح کرد: افزایش تولید 
برق از منابع تجدیدپذیر و پاک از دیگر اهداف ۴۰۰ نیروگاه 
۵ کیلوواتی حمایتی برای مددجویان اســتان بوشــهر است.

حشتمی عنوان کرد: هر یک کیلووات ساعت برق تولیدی این 
نیروگاه با نرخ ۳۰ هزار ریال خریداری و همچنین تسهیلات 
قرض الحســنه بلندمت بــرای مددجویان کمیته امداد امام 
خمینی)ره( اســتان بوشــهر پرداخت خواهد شد.وی اضافه 
کرد: امید است با اجرا موفق این پروژه علاوه بر توانمندسازی 
مددجویــان شــاهد افزایــش ظرفیت تولید برق اســتان از 

نیروگاه های خورشیدی باشیم.

قزوین- شاهین حسن زاده،خبرنگارعصررسانه : مدیر 
عامل شــرکت آب و فاضلاب اســتان قزوین گفت: در شش ماه 
نخست امسال بیش از سه کیلومتر خط انتقال و شبکه توزیع آب 
در مناطق شهری و روستایی شهرستان البرز اجرا شده است.

داراب بیرنونــدی مدیر عامل شــرکت آب و فاضلاب اســتان 
قزوین گفت: با تلاش های صورت گرفته در شــش ماه نخســت 
امســال بیش از ســه کیلومتر خط انتقال و شبکه توزیع آب در 
مناطق شهری و روستایی شهرستان البرز اجرا شده که ۵۰۰ 
متر مربوط به خط انتقال و مابقی به عنوان اصلاح و توســعه 

شبکه توزیع است.
بیرنونــدی افــزود: تولیــد و توزیع ۱۱ میلیون و ۷۰۰ هزار متر 
مکعب آب آشــامیدنی در حوزه شــهری، یک میلیون و ۲۰۰ 
هــزار متــر مکعب در حوزه روســتایی و حفر دو حلقه چاه در 
حوزه شــهری و یک حلقه چاه در حوزه روســتایی و نیز تجهیز 
پنج حلقه چاه تامین آب در حوزه شهری و رفع دو هزار و ۱۲۸ 
فقره حوادث مربوطه به خط انتقال، شبکه توزیع و انشعاب از 
دیگر فعالیت های صورت گرفته در شــش ماه نخســت امسال 

بوده است.
وی ادامه داد: در خصوص انشعاب های غیرمجاز نیز از ابتدای 
سال جدید تاکنون، تعداد ۳۵ فقره انشعاب غیرمجاز در مناطق 
شهری و روستایی شهرستان البرز شناسایی و قطع شده است 
که از این تعداد ۲۳ مورد جرائم وصول شده و مابقی نیز در حال 

طی کردن مراحل اداری و قانونی مربوطه است

اردوهای راهیان پیشرفت شمال غرب 
کشور در تبریز برگزار می شود

احداث 4۰۰ نیروگاه پنج کیلوواتی 
حمایتی برای مددجویان بوشهری

اجرای بیش از ۳ کیلومتر خط انتقال و 
شبکه توزیع آب در شهرستان البرز

اصفهان- احسان عالیخانی،خبرنگارعصررسانه : مدیر فراوری مواد معدنی فولاد مبارکه گفت: 
در هشت ماهه سال جاری توانستیم رکورد حمل سنگ آهن را از ۵۰۰ هزار تن در سال ۱۴۰۱ به ۱ 

میلیون تن در هشت ماهه سال ۱۴۰۲ ارتقا دهیم.
 وحید معینی مسئول واحد بارگیری و حمل سنگ آهن فولادمبارکه گفت: معاونت امور معادن فولاد 
مبارکه با هدف تأمین پایدار مواد اولیه موردنیاز در شــرکت فولاد مبارکه از ســال ۱۳۹۸ شــروع به 
فعالیت نموده و تاکنون طبق برنامه پلکانی نسبت به تأمین سنگ آهن موردنیاز اقدام نموده است. 
وی افزود: فرایند بارگیری و حمل ســنگ آهن از چالش قابل توجه واحد فراوری مواد معدنی اســت. 
در همیــن زمینــه مدیــر فراوری مواد معدنی فولاد مبارکه نیز افزود: ازآنجاکه در فرایند تولید فولاد 
در شــرکت فولاد مبارکه امکان شــارژ مستقیم سنگ آهن وجود ندارد، سنگ آهن استخراج شده از 
معادن پس از عملیات پیش فراوری برای تبدیل به کنسانتره روانه کارخانه های کنسانتره می شود 
که محوریت این عملیات با واحد بارگیری و حمل سنگ آهن است. محمدمهدی روانفر تصریح کرد: 
خوشبختانه در سال جاری با همت همکاران و سایر عوامل مرتبط در حوزه های تولید و حمل ونقل 
توانستیم رکورد حمل سنگ آهن را از ۵۰۰ هزار تن در سال ۱۴۰۱ به ۱ میلیون تن در هشت ماهه 
ســال ۱۴۰۲ ارتقا دهیم. وی اظهار امیدواری کرد با برنامه ریزی به عمل آمده روند روبه رشــد حمل 

سنگ آهن همچنان ادامه داشته باشد.

ارومیه - رضا خادم شمس ، خبرنگارعصررسانه : مدیرکل بنیاد مسکن آذربایجان غربی 
نوید داد: اجرای ۱۳۴ طرح هادی روستایی در مناطق مختلف استان آغاز شد.

مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی آذربایجان غربی در گفتگو با خبرنگار باشگاه خبرنگاران 
جوان از آغاز اجرای ۱۳۴ طرح  هادی روســتایی در مناطق مختلف اســتان خبر داد و گفت: 
امسال با سه هزار میلیارد ریال عملیات اجرایی طرح هادی جدید و نیمه تمام در روستا های 

استان آغاز شده است.
جعفر برزگر ادامه داد: از ابتدای ســال گذشــته تاکنون با بیش ۶ هزار و ۸۰۰ میلیارد ریال 
اعتبار در ۷۷۸ روستای استان طرح هادی  اجرا شده است تا شاخص  اجرای طرح هادی در 

آذربایجان غربی ۱۲ درصد افزایش یابد.
وی اهمیت توسعه کالبدی و فیزیکی روستا های استان را نیز خاطرنشان کرد و با بیان اینکه 
از ابتدای ســال گذشــته تاکنون طرح هادی ۴۷۲ روســتای استان بازنگری شده است افزود: 
تا پایان شهریور ماه سال آینده طرح هادی ۳۰۰ روستا در سراسر استان مورد بازنگری قرار 
خواهد گرفت. مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی آذربایجان غربی به مقاوم سازی مساکن 
روســتایی نیز اشــاره کرد و  ادامه داد: امســال بیش از ۱۲ هزار مسکن روستایی با تسهیلات 

اعطایی و آورده روستائیان استان مقاوم سازی شده است.

در 8 ماه سال جاری صورت گرفت؛

 رکورد ۱ میلیون تن حمل سنگ آهن 
در فولادمبارکه

مدیرکل بنیاد مسکن استان نوید داد:

  اجرای ۱۳4 طرح هادی روستایی در
 آذربایجان غربی

کرمانشــاه - علــی کرمی،خبرنگار 
عصررسانه : شــرکت گاز استان بــا سازمان 
صمــت، اتاق اصنــاف و خانــه صنعت برای 
مدیریت مصرف گاز صنایع و واحدهای تجاری 

توافق کرد.

 در جلســه مدیریت بحــران که با مدیرعامل 
شــرکت گاز اســتان، رئیس سازمان صنعت، 
معــدن و تحارت، دبیر خانه صنعت و نماینده 
اتاق اصناف برگزار شــد، درخصوص مدیریت 
مصــرف صنایع و واحدهای تجاری، توافق به 

عمل آمد. مدیرعامل شــرکت گاز اســتان در 
این نشســت اظهار داشــت: مصــرف گاز در 
اســتان نســبت دوره مشابه ســال قبل ۱۰ تا 
۱۵ درصــد افزایــش یافته، در حالی که تعداد 
مشترکین فقط ۳ درصد رشد داشته است که 

بیشــتر آن در بخش تجاری و اصناف مصرف 
می شــود. حســینی با بیان اینکه مصرف دو 
کارخانه ســیمان اســتان حدود یک میلیون 
متر مکعب است، گفت: با کاهش ده درصدی 
مصــرف بخش غیر صنعتی، می توان گاز این 

درجلسهمدیریتبحراناستانصورتگرفت؛

توافق برای مدیریت مصرف گاز صنایع و واحدهای تجاری  کرمانشاه
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 متن میثاق نامه روزنامه نگاری 
در سایت روزنامه موجود است.

قیمتنفتکماکانصعودیماند
قیمت نفت در معاملات روز دوشــنبه بازار آســیا افزایش پیدا کرد و 
تحــت تاثیــر تصمیم دولت آمریکا برای پر کردن مجدد ذخایر نفت 

استراتژیک، برای دومین روز معامله متوالی افزایش یافت.
 بهای معاملات نفت برنت با ۴۸ ســنت معادل ۰.۶ درصد افزایش، 
به ۷۶ دلار و ۳۲ ســنت در هر بشــکه رســید. بهای معاملات وست 
تگزاس اینترمدیت آمریکا با ۳۸ ســنت معادل ۰.۵ درصد افزایش، 

به ۷۱ دلار و ۶۱ سنت در هر بشکه رسید.
هر دو شاخص روز جمعه بیش از دو درصد صعود کردند اما تحت تاثیر 
نگرانی ها نسبت به وجود مازاد عرضه، برای هفتمین هفته متوالی 
کاهش یافتند که طولانی ترین روند کاهش هفتگی از سال ۲۰۱۸ 
بــود. ضعــف اخیر قیمت نفت، باعث تقویت تقاضا از ســوی آمریکا 
شد که قصد دارد حداکثر سه میلیون بشکه نفت خام برای ذخایر 
نفت استراتژیک برای تحویل در مارس سال ۲۰۲۴، خریداری کند.

ســونی سایکامور، تحلیلگر شــرکت آی جی در یادداشتی نوشت:  
می دانیــم کــه دولت بایدن در بازار به دنبال پر کردن مجدد ذخایر 
نفت استراتژیک است که از قیمت نفت حمایت خواهد کرد. قیمت ها 
همچنــان از شــاخص های نمودار فنی حمایــت یافته اند. اوپک و 
متحدانش موســوم به اوپک پلاس، با کاهش مجموعا ۲.۲ میلیون 
بشــکه در روز از عرضه نفت در ســه ماهه اول ســال میلادی آینده، 
موافقت کرده اند. با این حال، بازار نگران اســت برخی از کشــورهای 
اوپک پلاس ممکن اســت به دلیل ابهام در مبنای ســهمیه تولید 
و وابســتگی بــه درآمدهای هیدروکربنــی، به تعهدات خود پایبند 
نباشــند. شــرکت آر بی سی کپیتال انتظار دارد که ذخایر در نیمه 
اول ســال میلادی آینده، ۷۰۰ هزار بشــکه در روز کاهش پیدا کند 
اما این کاهش برای کل ســال، ۱۴۰ هزار بشــکه در روز خواهد بود. 
تحلیلگران شرکت آر بی سی در یادداشتی نوشتند: تا زمانی که بازار 
آمار شفافی در خصوص کاهش داوطلبانه تولید اوپک پلاس مشاهده 

نکند، قیمت ها پرنوسان و بدون جهت مشخص خواهند ماند.

روزنامه آمریکایی وال اســتریت ژورنال روز یکشنبه 
گزارش داد که یحیی السنوار، رهبر جنبش حماس 
در غزه، در جریان گفت وگوهای مربوط به تبادل اسرا 
به مذاکره کنندگان مصری گفته که جنگ به سرعت 

پایان نخواهد یافت.
 روزنامه آمریکایی وال استریت ژورنال مقاله مفصلی 
درباره یحیی السنوار، رئیس جنبش مقاومت اسلامی 
)حماس( در نوار غزه که بیش از دو دهه را در زندان های 

اشغالگران سپری کرده، منتشر کرد.
این روزنامه نوشت که السنوار پس از دو دهه مطالعه 
در زندان، یادگیری زبان عبری، تماشای اخبار محلی و 
ورود به روان اسرائیلی بر قضاوت خود در مورد جامعه 
اســرائیل تکیه کرد و راهبردی را برای بهره برداری 
از تمایل رژیم صهیونیســتی برای مبادله اســیران 

فلسطینی با اسرای نزد حماس رهبری کرد.
این روزنامه توضیح داد که زمانی که السنوار بیش از 
یک دهه پیش در اراضی اشغالی اسیر بود، او نظریه ای 
را برای یک مقام اســرائیلی توضیح داد که اکنون به 
محوریت جنگ غزه تبدیل شده اســت. یووال بیتون 
که مدتی را با السنوار به عنوان رئیس سابق زندان های 
رژیم صهیونیســتی گذرانده است، به نقل از السنوار 
گفت: آنچه اسرائیل یک نقطه قوت می داند - اینکه 
بیشتر اسرائیلی ها در ارتش خدمت می کنند و سربازان 

از جایگاه ویژه ای در جامعه برخوردار هستند - نقطه 
ضعفی اســت که می توان از آن اســتفاده کرد. این 
روزنامه افزود که صحت ایده السنوار در سال ۲۰۱۱ 
زمانی که او یکی از ۱۰۲۷ اســیر فلســطینی بود که 

در ازای یک سرباز اسرائیلی آزاد شدند، ثابت شد.
وال استریت ژورنال عنوان کرد، السنوار در حال حاضر 
۱۳۸ اسرائیلی از جمله سربازان را در بازداشت دارد 
و روی این حساب باز کرده که می تواند هزاران اسیر 
فلســطینی را آزاد کند و با تکیه بر درایت و آگاهی 
خود از جامعه اسرائیل به آتش بس دائمی دست یابد.

این روزنامه افزود: پس از مذاکره برای آزادی زنان و 

کودکان در جریان آتش بس موقت که در ماه جاری 
شکســت خورد، کابینه اشــغالگر با فشار فزاینده ای 
برای همکاری با الســنوار برای آزادی اســرای باقی 
مانده مواجه اســت. بیتون گفت:»الســنوار متوجه 
شده است که اسرائیل بهای سنگینی خواهد پرداخت. 
او می داند که این نقطه ضعف ماست.« به نوشته این 
روزنامه، در جریان مذاکرات اخیر بازداشت شدگان، 
الســنوار ارتباطات خود را برای چند روز قطع کرد تا 
به اشــغالگران فشار بیاورد که با وقفه موقت موافقت 
کنند. به زعم میانجی های مصری، این وقفه به حماس 
فرصت می داد تا دوباره صفوف خود را ســازماندهی 

کند. الســنوار چندین بار تماس های خود را درباره 
تبادل اسرا با صهیونیست ها متوقف کرد تا بر تل آویو 

فشار بیاورد و آن را به آتش بسی وادار کند.
زمانی که اسرای صهیونیست آزاد شدند، این کار به 
دفعات طی چند روز و نه یکباره انجام شد که فضایی 
از اضطراب را در جامعه رژیم صهیونیستی ایجاد کرد.

السنور به میانجی های مصری اطلاع داد که جنگ به 
این زودی آنطور که دورهای قبلی درگیری در نوار غزه 
پایان یافته اند، پایان نخواهد یافت. وی گفت، جنگ 
ممکن اســت برای هفته ها ادامه داشــته باشد و این 
نشــان می دهد که او می خواهد تا حدی که می تواند 
درباره باقی زندانیان صهیونیست که توسط جنبش 
حماس در بازداشــت هســتند رژیم صهیونیستی را 

تحت فشار قرار دهد.
به گزارش وال استریت ژورنال، در حال حاضر، السنوار 
تصمیم گیرنده اصلی حماس به عنوان رهبر سیاسی 
ارشد در غزه است و با شاخه نظامی جنبش همکاری 
نزدیک دارد و در حال حاضر اســماعیل هنیه رئیس 
دفتر سیاســی حماس در دوحه و معاون وی صالح 
العاروری در بیروت اقامت دارند. در حالی که در شرایط 
عادی، رهبری حماس بر اساس اجماع تصمیم گیری 
می کند. اســرائیل مدعی است، السنوار و رزمندگان 
حماس در غزه، جنگ را محدودتر مدیریت می کنند.

    روزنه

سازمان جهانی بهداشت، از جان باختن ۲ هزار و ۵۱۳ نفر مرتبط با بیماری حاد تنفسی از آغاز سال 
جاری میلادی تاکنون در افغانستان خبر داده است.

 سازمان جهانی بهداشت با انتشار گزارشی اعلام کرد که بیشتر این قربانیان را زنان و کودکان تشکیل 
می دهند.در گزارش سازمان جهانی بهداشت آمده است که از ژانویه ۲۰۲۳ )دی ماه ۱۴۰۱( تاکنون، 
در مجموع یک میلیون و ۲۳۷ هزار و ۷۸۲ مورد ابتلا به بیماری تنفسی در سراسر افغانستان گزارش 
شده است.طبق آمار این گزارش، از مجموع این موارد، ۶۱ درصد بیماران مبتلا به بیماری های تنفسی را 
کودکان زیر سن پنج سال تشکیل می دهند. با این وجود ۴۸ درصد این بیماران زن و ۵۲ درصد مرد بودند.

سازمان جهانی بهداشت اعلام کرد موارد ابتلا، بیشتر از میانگین تعداد موارد گزارش شده طی سه سال 
قبل است که دلیل این موضوع بهبود گزارش دهی است.

رئیس جمهوری جدید آرژانتین در نخستین سخنرانی خود پس از مراسم تحلیف همزمان 
با پیش بینی از اعمال تعدیل شــدید اقتصادی و رکود تورمی چند ماهه وعده داد که این 
مرحله، آخرین روند نامطلوب پیش از »بازسازی« این کشور آمریکای جنوبی خواهد بود.

خاویر میلی )Javier Milei( سیاستمدار تازه کار ۵۳ ساله اولترالیبرال، روز گذشته با وعده خروج 
آرژانتین از بحران اقتصادی، ریاست جمهوری را بر عهده گرفت. میلی اطمینان داد که »ارثیه« 
به جا مانده از کرشنریسم بدترین چیزی است که یک دولت آرژانتین تا به حال دریافت کرده 
است: کسری مالی معادل ۱۷ درصد تولید ناخالص داخلی، تورمی که با نرخ سالانه ۳۰۰ درصد 
رشــد می کند، نرخ فقر ۴۵ درصد و فعالیت های اقتصادی که فلج شــده اســت. وی گفت: این 
درســت اســت که رکود تورمی وجود خواهد داشــت، اما این چیزی بسیار متفاوت از آنچه 

در دو سال گذشته رخ داده است، نیست.

6۱45
درصد

      خبر ویژه

      آخرین خبر

 فیلیپ لازارینی، رئیس آژانس سازمان ملل متحد برای آوارگان 
فلسطینی )آنروا(، پس از وتوی قطعنامه شورای امنیت از سوی 
آمریکا که خواستار آتش بس فوری در غزه شده بود، گفت که 
کارمندان این آژانس در غزه احســاس می کنند »جامعه بین 

المللی آنها را رها کرده است.«
 رئیس آژانس ســازمان ملل متحد برای آوارگان فلســطینی 
)آنــروا( روز دوشــنبه به وقــت محلی با بیان این مطلب افزود: 
این فراتر از ناامیدی است. کارمندان احساس می کنند جامعه 
بین المللی آنها را رها کرده اســت. آنها هنوز نمی توانند درک 
کنند که چرا پس از کشــته شــدن ۱۷ هزار نفر و آواره شــدن 
تقریباً کل جمعیت غزه، ما هنوز نمی توانیم در مورد آتش بس 
به توافق برســیم. وی ادامه داد که کارکنان این آژانس از عدم 
تصویب قطعنامه توســط سازمان ملل متحد »ناامیدی عمیق 
و خشم« دارند. لازارینی افزود که سیستم در غزه »در آستانه 
فروپاشی است.«رییس آنروا تاکید کرد: غزه بسیار به »نابودی 
نظم مدنی« نزدیک است که این امر دیگر به آژانس آنروا اجازه 

فعالیــت نخواهد داد بــه همین دلیل برخی از غیرنظامیان در 
غزه با ناامیدی به غارت انبارها متوسل شده اند. لازارینی ادامه 
داد: »بسیاری از مردم در حال حاضر دو یا سه روز است که در 
نوار غزه چیزی نخورده اند. هرچه بیشــتر شاهد فروپاشی نظم 
مدنی باشــیم، آنروا بیشــتر در معرض خطر قرار خواهد گرفت 

که دیگر قادر به فعالیت نخواهد بود.«

 نظرسنجی های انتخاباتی جدید »سی ان ان« حاکی از آن است که »دونالد 
ترامپ« رئیس جمهور ســابق آمریکا در ایالت های مهم »میشــیگان« و 
»جورجیا« که موســوم به »میدان نبرد« هســتند، از »جو بایدن« پیشی 

گرفته است.
 نتایج نظرســنجی شــبکه خبری سی ان ان )CNN( آمریکا حکایت از آن 
دارد که بیشتر افراد در هر ۲ ایالت »میشیگان« و »جورجیا«، دیدگاه های 
منفی نسبت به عملکرد و مواضع سیاسی رئیس جمهوری ایالات متحده 

دارند.در جورجیا، ایالتی که جو بایدن در ســال ۲۰۲۰ با اختلاف بســیار 
کمی ]نســبت به دونالد ترامپ[ برنده شــد، رای دهندگان می گویند که 
ترامپ را )با ۴۹ درصد آرا( به بایدن )۴۴ درصد( برای ریاست جمهوری 
ترجیح می دهند.در میشــیگان، ایالتی که بایدن با اختلاف بیشتری ]در 
انتخابات ســال ۲۰۲۰ آمریکا[ پیروز آن شــده بود، ترامپ با حمایت ۵۰ 
درصدی در مقابل ۴۰ درصد حمایت از بایدن پیشتاز است. ۱۰ درصد از 
رای دهندگان نیز می گویند از هیچ یک از نامزدها حمایت نخواهند کرد.

کارمندان آژانس سازمان ملل در غزه: 

آمریکابارایوتویخودمارارهاکرد

بایدنازترامپدر۲ایالتمهمشکستمیخورد

      اینفوگرافی

رییس جمهور جدید آرانتین پس از ســوگند یاد کردن در مراســم 
تحلیفش که دیروز برگزار شد، در سخنرانی کوتاه به مردم این کشور 

درباره وخیم شدن بحران اقتصادی هشدار داد!
به گزارش از سی ان ان، خاویر میلی، رئیس جمهور جدید آرانتین پس از 
سوگند یاد کردن در مراسم تحلیفش که دیروز برگزار شد، در سخنرانی 
کوتاه به مردم این کشور درباره وخیم شدن بحران اقتصادی هشدار داد!

میلــی هشــدار داد که پس از یک قرن حکومــت چپگرایان، بهبود و 

بازگرداندن اقتصاد به شدن آسیب دیده آرژانتین، کار آسانی نخواهد 
بود.به گفته وی، تدابیر ریاضتی از جمله کاهش قابل توجه و بلافاصله 
هزینه های دولت ضروری است و این تدابیر در کوتاه مدت به تشدید 
شرایط اقتصادی منجر خواهد شد.وی تاکید کرد: امروز آغاز عصری 
جدید برای آرژانتین است. امروز، تاریخی طولانی و غم انگیز آمیخته 
با زوال و سقوط به پایان رسید و ما مسیر بازسازی کشورمان را پیش 
گرفتیم.رئیس جمهور جدید آرژانتین اضافه کرد: سیاســیون کشور 

را در آستانه عمیق ترین بحران تاریخ، رها کردند. نه می خواهیم و نه 
به دنبال تصمیمات سختی هستیم که طی هفته های آتی اتخاذ خواهد 
شد اما متأسفانه، آنها هیچ گزینه دیگری برای ما باقی نگذاشتند. هیچ 

دولتی میراثی بدتر از آنچه که برای من مانده، به ارث نبرده است.
میلی یادآور شــد که نرخ تورم ســالانه آرژانتین ۱۴۳ درصد اســت و 
کسری تجاری این کشور نیز ۴۳ میلیارد دلار بوده و علاوه بر این، ۴۵ 

میلیارد دلار به صندوق بین المللی پول بدهکار است.

هشدار رئیس جمهور آرژانتین درباره وخامت اوضاع اقتصادی این کشور

درصد

»تعدیلشدیدورکودتورمی«درانتظارآرژانتین۲هزارو۵۰۰نفردرافغانستانبراثر»بیماریحادتنفسی«جانباختهاند

وال استریت ژورنال نوشت:   

السنوار به میانجی های مصری گفته جنگ به زودی تمام نمی شود


